
цена 1.50 леваUSD/BGN: 1.38810

 -0.17%
Българска народна банка

EUR/USD: 1.40900

     +0.17%
Българска народна банка

Четвъртък
31 март 2011, брой 62 (5121)

 
 
 

BG40: 134.14

+0.65%
Българска фондова борса

Sofix: 443.53

    +0.16%
Българска фондова борса

Компании ▶ 12 - 13

Социални клаузи 
отново ще тежат 
на сделката за 
„Булгартабак”

Новини   ▶ 6

Поредната 
среща за 
горивата  
скара 
участниците

Сделката 
за T-Mobile 
отива на 
прокурор

На лов за 
бъдещи 
служители

Технологии   ▶ 19 Образование  
  ▶ 20-23

„Лидл”  
ще открие още  
40 магазина  
за 3 месеца

Компании  ▶  11
Компанията е 
инвестирала над 
200 млн. EUR в 
покупка на земя 
и строителство 
на обекти 

Милена Драгийска-Денчева, 
управител на "Лидл България"

Война
Човек 
намира 
оправдания 

за действията си, 
които не включват 
хипотезата, че той 
е зъл мошеник

с много неизВестни

Агенцията по вписванията отказа да впише прехвърлянето на дялове от фирмата собственик на “Труд” и “24 часа” към Огнян Донев и Любомир 
Павлов. Спорът отива в съда, а тонът загрубя  ▶ 4-5

Чувстваме се 
заблудени от 

г-н Христо Грозев, 
който с медийни 
изяви необяснимо 
защо се опитва да 
оправдае липсата на 
финансов ресурс

Любомир Павлов
Христо Грозев
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Печеливш
Георги Славов

Губещ
цветан цветанов

Кметът на Ямбол Георги Славов е невинен. Това реши 
тричленен състав на Ямболския окръжен съд. Той беше 
обвинен за нарушения на Закона за обществените поръч-
ки и нанасяне на щета на общината от близо 30 000 лв. Той 
вече има една отменена присъда за престъпление по служ-
ба, както и още едно течащо дело отново за нарушаване 
на Закона за обществените поръчки.

Върховната касационна прокуратура е отменила отказа за 
образуване на разследване за полицейски произвол по случая в 
Кърджали. През лятото на миналата година полицаи влязоха в 
грешен апартамент и набиха членовете на живеещото там 
семейство. По-късно вътрешната проверка не откри грешки 
и вътрешният министър Цветан Цветанов публично оневи-
ни полицаите. ВКП обаче е открила пропуски в проверката.

Мнения

По темата “Пактът 
за еврото, позицията на 
България и много въпро-
си”. Твърдо против! Пак да 
ни дерат кожите!... Още 
милиарди за бирниците, 
стоящи зад ЕС!!! Повече 
данъци... повече вноски - 
нали сме много добре и сега! 
Заробване ако не е и това, 
мили хора...

lt

По темата “държавата 
отново изненада фер-
мерите”. Не е коректно 
да се искат вече отпус-
нати пари. Не са виновни 
бенефициентите. Тези от 
разплащателната агенция 
не са си свършили работа-
та навреме. 

ГоГо

▶

▶

pari.bg Топ 3

1 Хосписите също ще 
имат право да сключ-
ват договори със 
здравната каса. 

2Мишо Бирата е 
намерен мъртъв в 
хотела на Валентин 
Златев. Михов по-

чинал от масиран инфаркт, 
твърдят от  Българската 
федерация по баскетбол, на 
която той е председател.

3 Христо Грозев: Това 
е корпоративно 
превземане.  Така 
съсобственикът 

на вестниците “Труд” и 
“24 часа” Христо Грозев 
определи прехвърлянето 
на 83% от собствеността 
на “Медийна група България 
холдинг” на Любомир Пав-
лов и Огнян Донев.
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цена 1.50 леваUSD/BGN: 1.39047

 -0.24%
Българска народна банка

EUR/USD: 1.40660

     +0.24%
Българска народна банка

Сряда
30 март 2011, брой 61 (5120)

 
 
 

Текстилна индустрия  ▶  20-23

BG40:  133.27

+1.07%
Българска фондова борса

Sofix: 442.81

    +0.48%
Българска фондова борса

Новини ▶ 4-5

Няма кой да работи
Златна мина ли 
е Сребърният 
фонд

Тема на деня   ▶ 8-9

Краткият 
живот на един 
електроуред

Компании ▶ 12-13Компании ▶ 11

Денис 
Ершов пое 
курс към 
подкрепа на 
кабинета 

Изобретенията и 
патентите носят 
милиони евро на 
Хюндай

▶Денис Ершов, 
съсобственик в "Петрол" АД

▶Проф. Тони Драгомиров 
консултант в "Хюндай 
Хеви Индъстри България"

Правилното изхвърляне на електронни 
и електрически отпадъци е лесно, но 
непознато действие за повечето българи

Спор за собствеността 
на “Труд” и “24 часа”

Любомир Павлов и Огнян Донев (от ляво на дясно) са придобили съответно 43 и 40% от 
собственика на вестниците "Медийна група България холдинг". Това обаче силно изненада 
партньора им Христо Грозев  ▶  3

▶Валерия Жекова, председател на Българската асоциация на произ-
водителите и износителите на облекло и текстил

Социална приватизация? 
Няма такъв филм!
Социалната ангажираност 
отново изплува внезапно като 
елемент с важна тежест при при-
ватизацията на “Булгартабак”. Не 
цената е най-важна при сделката, 
каза човек, от когото трябва в най-
голяма степен да зависи продажба-
та - изпълнителният директор на 
Агенцията за приватизация и след-
приватизационен контрол (АПСК) 
Емил Караниколов. Изкупуването 
на произведен в България тютюн и 
гаранциите за запазване на работ-
ни места са компоненти, които ще 
тежат.

Да ви се струва познато? 
Станалата почти пословична 
приватизация на “Булгартабак” 
почти винаги се е проваляла точно 
заради добавяни такива “социални 
елементи”. Истината, колкото и 
болезнена да е тя, е, че социална 

приватизация няма. Все някой 
трябва да плати цената за това, 
че нерентабилни звена от едно 
производство ще бъдат “набутани” 
в купувача му. Ако в едно друже-
ство трябва да има съкращения 
- най-добрият вариант е те да се 
случат. Ако от това, че компания-
та няма да изкупува некачествен 
тютюн, ще се подобрят в бъдеще 
финансовите й резултати, нека 

така да бъде. Защото компромиси-
те в бизнеса винаги се плащат от 
някого. В случая с “Булгартабак” 
може би ще се появи купувач, 
който е готов да се ангажира 
“социално”. Най-нормалното е 
обаче за тази сговорчивост той 
да поиска отстъпки в цената. И 
ще го направи. И ще му бъдат 
дадени, ако продавачите искат да 
има сделка. Другият вариант е 
историята на “Булгартабак” отново 
да влезе в машината на времето и 
да се завърти по познатата схема - 
отлагане, нова процедура за избор 
на консултант, ново проучване на 
параметри, ново прецизиране на 
условия, определяне на приори-
тети. И така докато цигареният 
бизнес бъде дотолкова ограничен 
административно, че надали ще се 
намерят каквито и да са инвести-
тори за него.  

Изглежда 
така, сякаш 
продажбата 

на “Булгартабак” 
отново влиза в 
добре познатия от 
години комедиен 
сериал, в който 
епизодите се 
преповтарят до 
безкрай 

Мирослав иванов
miroslav.ivanov@pari.bg

СНиМКа БОБи ТОшЕВ
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цитат

Постановлението на Дянков не 
означава, че хората, които имат 
право на ранно пенсиониране, могат 

да бъдат лишени от право на труд в бъдеще

цифра

5.5 
млн. лв. са санкциите за болниците, наложени от НЗОК. 

2.2 млн. лв. са наложените глоби за нарушения, 3.3 млн. лв. 
са получени неправомерно и ще им бъдат удържани 

▶ аню ангелов, министър на отбраната, по повод предложението 
служителите в администрацията да бъдат освобождавани, след като 
навършат пенсионна възраст 

Той е починал от 
масиран инфаркт, е 
установил съдебен 
лекар

Михаил Михов (47 г.), по-
известен като Мишо Бирата, 
е открит мъртъв в хотела 
на Валентин Златев „РИУ 
Правец Ризорт и СПА” (офи-
циално той се управлява от 
бащата на Златев - Васил). 
Смъртта е настъпила вслед-
ствие на масивен инфаркт, е 
констатирал съдебен лекар. 
Няма видими следи на наси-
лие по тялото на починалия, 
са първоначалните констата-
ции при извършения оглед, 
съобщиха от МВР.

Името на Михов нашумя 

след скандала със записите 
от СРС-та между премиера 
Бойко Борисов и шефа на 
Агенция „Митници” Ваньо 
Танов. От записите, които 
станаха публично достоя-
ние, се чува как премиерът 
Борисов казва, че е поел 
ангажимент към Мишо Би-
рата, затова митниците да 
прекратят проверката на 
пивоварната. 

По неофициална инфор-
мация Михов е собственик 
на „Булбрю”, в която влизат 
три пивоварни: във Варна - 
„ММ биър”, в Мездра -”Ле-
деника”, и в Русе. Той също 
е и собственик на „ММ хол-
динг”, в чието портфолио 
влизат „ММ електроникс”, 
която се занимава с про-

Мишо Бирата е намерен мъртъв в  
хотела на Валентин Златев

дажбата на електроуреди, 
и хотел „Дунав плаза” в 
Русе. През 1996 г. Михов 
придобива пивоварния за-
вод „Варненско пиво” и 
винпрома „Димят”.

По-интересното обаче е, че 
справка в Търговския регис-
тър показва, че на името на 
Михов няма нито една фир-
ма. Самият той признава, че 
се занимава с с дребна търго-
вия, посредническа дейност 
и туризъм.

Официално обаче той е 
президент на Федерацията 
по баскетбол и е член на ръ-
ководството на Национална-
та лозаро-винарска камара. 
Управител е на варненския 
отбор по баскетбол „ММ 
биърн Черно море”. 

сНимКа мариНа аНгелОва

▶ от 5 години не участвам пряко в управлението на пивоварния бизнес, само съм 
консултант на „Леденика”. отдал съм се на обществена дейност във федерация-
та по баскетбол, каза при последната си медийна изява Михаил Михов

Биография
Малко известни  
факти 

мишо Бирата преди 
време купи старин-
на сграда в центъра 
на варна, която беше 
съветско консулство 
и отдел на градската 
библиотека. сега това 
е домът му.

Той е почетен консул 
на Бразилия.

един от малкото при-
ватизатори по време-

▶

▶

▶

то на Жан виденов.
 съученик е на мла-

ден михалев-маджо 
(сиК) от родния им град 
силистра. 

Президентът геор-
ги Първанов и михов 
редовно седят един до 
друг в ложата по време 
на мачове от светов-
ната лига по волейбол в 
Двореца на спорта във 
варна.

съпругата му ева откри 
първия бар „синатра” 
във варна, а по-късно и в 
софия. Точно в столичния 

▶

▶

▶

ресторант „синатра” 
президентът Първанов 
покани руския преми-
ер владимир Путин при 
гостуването му за под-
писване на договора за 
„Южен поток”.

Покрай скандала със 
срс-тата стана ясно, 
че шефът на правния 
съвет на президента 
- сашо Пенов, е адво-
кат на пивоварната на 
„леденика” - „БУлБрЮ 
Бг” еООД, заради което 
Първанов уволни сашо 
Пенов. 

▶

През декември дър-
жавните и правител-
ствените глави, вклю-
чително и премиерът 
Бойко Борисов, решиха 
да узаконят постоян-
ния спасителен фонд 
на еврозоната - ESM 
(European Stability 
Mechanism), чрез про-
мяна в договора (спа-
сяването на фалирали 
страни сега е незаконно 
според Лисабонския 
договор, но кой ти гледа 
законите).
През март същите глави 
приеха Пакта за еврото, 
както и формулата за 
квотите на страните в 
спасителния фонд ESM. 
Като цяло формулата 
е в ущърб на бедните 
страни и облагодетел-
ства богатите и задлъж-
нелите. Най-голяма е 
квотата на България 
като дял от БВП - почти 

Как България обеща 6.1 млрд. EUR на еврозоната
17% от БВП (6.1 млрд. 
EUR), докато при Люк-
сембург е едва 3%, а 
при Холандия, Финлан-
дия, Австрия - под 5% 
от БВП.

Фондът е 700 млрд. 
EUR, от които първо-
начално се внасят 80 
млрд. EUR, а останали-
те се внасят при нужда 
(т.е. когато фалира 
някоя нова страна, се 
внасят още пари, 
също така когато някоя 
страна длъжник не си 
плаща дълговете към 
фонда, отново се внасят 
допълнително средства 
от останалите).
Естония успя да 
издейства известна от-
стъпка, като за първите 
12 години по-бедните 
страни ще плащат по-
ниска вноска (но отно-
во по-висока, отколкото 

богатите страни). За 
естонците това е ОК, 
защото те смятат, че 
скоро ще са вече богата 
страна. 
Но едва ли някой смята, 
че България ще стане 
богата страна толкова 
скоро - тръгваме от 
по-ниска позиция и се 
движим по-бавно.

По-философският 
въпрос е защо страни 
като България, които са 
били извън еврозоната 
през последното десе-
тилетие и нямат никак-
ва отговорност за каша-
та в еврозоната, трябва 
въобще да плащат? А 
още по-философският 
въпрос е защо вноските 
се изчисляват на база 
на население и БВП - 
вместо да се изчисляват 
на база на дълговете на 
всяка страна? Страните 

без дългове няма нужда 
да внасят в спасителен 
фонд толкова, колкото 
страните с огромни 
дългове.

Оттук нататък пред 
България има три 
избора:
-  блокира ратифика-
цията на промяната в 
договора, докато не се 
променят условията 
(стига на правителство-
то да му стиска да го 
направи);
- ратифицира промя-
ната, но не влиза в 
еврозоната, докато не 
забогатее (вноската в 
ESM се прави след вли-
зане в еврозоната); 
- ратифицира промяна-
та, влиза в еврозоната 
и си приготвя 6.1 млрд. 
EUR за спасяване 
на много по-богати 
страни.

Георги ангелов, 
старши икономист в „Отворено 
общество”

В броя четете още

Рециклиращите 
фирми скочиха 
срещу  
поправките за 
изкупуването на 
метал

Новини ▶ 8

СДС извади още 
документи за  
корупцията  
в земеделското 
министерство

Новини ▶ 9
Защо 
страни като 

България, които 
са били извън 
еврозоната и 
нямат никаква 
отговорност за 
кашата в нея, 
трябва въобще 
да плащат?

▶Мирослав найденов,  
министър на земеделието
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Оспорваните сделки 
със собствеността 
на “Труд” и “24 часа” 
стигнаха до съда
Агенцията по вписванията 
отказа да впише документите 
по прехвърляне на собстве-
ността на “Медийна група 
България  холдинг”, с които 
Любомир Павлов се сдоби 
с 43% от фирмата, а  Ог-
нян Донев - с 40%. Според 
институцията липсват до-
кументи, които да показват, 
че “БГ Принтмедия” е взела 
решение да приеме в дъщер-
ното си дружество “Медий-
на група България холдинг” 
като съдружници Любомир 
Павлов и Огнян Донев (виж 
инфографиката за отноше-
нията между фирмите). От 
своя страна обаче Любомир 
Павлов е разполагал с пълно-
мощно, което му дава права 
да се разпорежда с дялове на 
дъщерни компании на “БГ 
Принтмедия” (виж факсими-
ле от пълномощното). Стана 
сложно, нали?

Малкото известни
Сигурното в тази история е, 
че въпросите със собстве-
ността на вестниците “Труд”, 
“24 часа”, “168 часа”, печа-
тарския и разпространител-
ския бизнес ще бъдат реша-
вани в съда, където Христо 
Грозев вече е завел искове 
срещу “БГ Принтмедия” и 
“Медийна група България 
холдинг”. Така приключи 
огласеното преди три месеца 
партньорство между него и 
австрийските му партньори, 
от една страна, и българ-
ските бизнесмени Любомир 
Павлов и Огнян Донев, от 
друга.

“Моя е грешката, че съм се 
предоверил,” коментира за в. 
“Пари” Христо Грозев. Той 
призна, че е подписал пъл-
номощно на Павлов, което 
му дава почти неограничени 
правомощия. Според Грозев 
обаче двамата са имали други 
писмени и устни договорки, 
които забраняват на Павлов 
да прави подобни сделки.

...и многото неизвестни
Тайна за публиката остават 

предварителните договор-
ки между Христо Грозев и 
Любомир Павлов, които са 
подготвяли сделката по купу-
ването на “Труд” и “24 часа”. 
Неизвестни са предварител-
но договорените дялове, как-
то и финансовото участие на 
всеки от партньорите. Това 
прави ситуацията трудна за 
оценяване.

Няма вече усмивки
В официална позиция Огнян 
Донев и Любомир Павлов 
обявиха, че е “променено 
съотношението в дяловете на 
съдружниците според финан-
совото им участие в сделката 
съгласно предварителните 
споразумения”. Според Гро-
зев от страната на бившите 
му партньори се тиражира 
версията, че той е преговарял 
с “Винпром Пещера” заради 
невъзможност сам да осигу-
ри договореното финанси-
ране. Самият Грозев отрече 
това да е истина. Според него 
австрийската компания досе-
га е инвестирала близо “50% 
от сделката, изключвайки 
банковото финансиране”.

Грозев беше обвинен, че 
се опитва да манипулира 
общественото мнение, за 
да “компенсира липсата на 
правни и финансови аргу-
менти”. Той пък употреби 
в едно изречение изразите 
“Любомир Павлов” и “зъл 
мошеник”.

Ще бъде дълго
Според представители на 
големи рекламни агенции 
споровете за собственост-
та ще се отразят негативно 
върху приходите на издани-
ята. Практиката показва, че 
подобни съдебни спорове 
продължават с години. Засега 
управлението на изданията 
е в ръцете на Любомир Па-
влов и Огнян Донев, които 
разпространиха своята пози-
ция чрез сайтовете на двата 
вестника.

иван Бедров
Елена Петкова

Война 
с много 
неизвестни

���� ����

� декември
ПЪЛНОМОЩНОТО
В качеството си на управители на "БГ 
Принтмедия" ООД Христо Грозев и 
Любомир Павлов упълномощават 
Любомир Павлов да "представлява 
дружеството пред трети лица с 
правото да преговаря и подписва 
договори за покупко�продажба на 
дялови участия и акции в други 
дружества на цена, каквато намери за 
добра", както и "да представлява 
дружеството в качеството му на 
съдружник/акционер в трети лица с 
правото да упражнява правото на глас 
както намери за добре и да подписва 
протоколи и решения, включително 
от името на дружеството като 
едноличен собственик на капитала"

�� март
ЛЮБОМИР ПАВЛОВ 
СТАВА МАЖОРИТАРЕН 
СОБСТВЕНИК
"БГ Принтмедия" прехвърля ��% 
от "Медийна група България 
холдинг" ЕООД на Огнян Донев. 
Подписът от името на "БГ 
Принтмедия" е на Любомир 
Павлов

Веднага след това 
съдружниците "БГ Принтмедия" 
ООД и Огнян Донев взимат 
решение за прехвърляне на ��% 
от дела на Огнян Донев на 
Любомир Павлов.
Така Павлов вече има ��%, 
Донев � ��%, а "БГ Принтмедия" � 
��%, като почти половината от 
тях също са на Павлов

�� март
ПРОТЕСТЪТ
Христо Грозев внася в Агенцията по 
вписванията заявление за оттегляне 
на пълномощното на Павлов, 
издадено на �.��.���� г.

�� март
ОТКАЗЪТ
Агенцията по вписванията 
отказва да впише промените 
в собствеността на "Медийна 
група България холдинг" ЕООД

�� декември
ПОКУПКАТА НА ВЕСТНИЦИТЕ
"Ост холдинг" ГМБХ, регистрирано 
във Виена, Австрия, в качеството си на 
едноличен собственик на капитала на 
издателя на вестниците "ВАЦ � 
Медийна група България холдинг" 
ЕООД продава ���% на "БГ 
Принтмедия" ООД 

Представляваното от Любомир 
Павлов и Христо Грозев дружество "БГ 
Принтмедия" ООД в качеството си на 
едноличен собственик на капитала на 
"ВАЦ � Медийна група България  
холдинг" ЕООД взима решение за 
промяна на името на фирмата, която 
става "Медийна група България  
холдинг" ЕООД

��% от "БГ Принтмедия" са на 
Любомир Павлов, а останалите ��% � 
на "БГ Приватинвест" ГМБХ, което е на 
Христо Грозев и двамата му 
австрийски партньори

Трите месеца на Любомир Павлов, Огнян Донев и Христо Грозев

"БГ ПРИНТМЕДИЯ"

"МЕДИЙНА ГРУПА 
БЪЛГАРИЯ  
ХОЛДИНГ"

"ТРУД" 
И 

"�� ЧАСА"

��� ЧАСА

"ВЕСТНИКАРСКА 
ГРУПА БЪЛГАРИЯ"

ИЗДАТЕЛ НА

"��� ЧАСА" ЕООД
ИЗДАТЕЛ НА

Позиция Огнян Донев 
и Любомир Павлов, 
съдружници в “Медийна 
група България холдинг”

Христо Грозев 
не успя 
да осигури 
финансиране
В “Медийна група България хол-
динг” няма скандал, както и про-
мяна в собствеността. Има съ-
дружници, неуспели да си осигурят 
необходимото финансиране за зая-
вения от тях дял. Затова трябва да 
се задоволят с полагащото им се.
Променено е съотношението в 
дяловете на съдружниците според 
финансовото им участие в сдел-
ката съгласно предварителните 
споразумения, подписани от съ-
дружниците.
Покупката на “Труд” и “24 часа” 
е финансова сделка, в която ние 
изпълнихме нашите ангажименти 
на инвеститори.
Чувстваме се заблудени от г-н 
Христо Грозев, който с медийни 
изяви необяснимо защо се опитва 
да оправдае липсата на финансов 
ресурс.
Категорично заявяваме, че редак-
ционната свобода в двата най-
авторитетни български вестника 
няма нужда от “ръчна спирачка” 
независимо дали я държи “австрий-
ска” или друга ръка. Редакционната 
свобода освен това е нещо различ-
но от мениджмънта на “Медийна 
група България”.
Ние гарантираме, че “Труд” и “24 
часа” остават независими и опре-
делянето на тяхната редакционна 
политика е право и задължение 
на главните редактори и журна-
листите. 
Още веднъж - що се отнася до г-н 
Христо Грозев, можем да заявим 
само, че той опитва да компенсира 
липсата на правни и финансови 
аргументи с опити за манипулация 
на общественото мнение.

* Заглавието е на редакцията
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Има закононару-
шения от страна на 
Любомир Павлов и 
отиваме на съд

Господин Грозев, от 
документите, които 
са качени на сайта на 
Агенцията по вписвани-
ята, личи, че Любомир 
Павлов има пълномощно 
да представлява “БГ 
Приватинвест”. Това му 
е дало право да подпи-
ше документите по 
прехвърляне на собстве-
ността на фирмата. 
Защо сте му дали такова 
пълномощно?

- Моя е грешката, че съм се 
предоверил. Когато се оста-
ви едно пълномощно, което 
е с изричната уговорка да 
бъде ползвано само когато 
аз отсъствам от страната 
и само при предварителна 
договореност за причините 
и казусите, за които може 
да използва, то се използ-
ва във всеки друг случай. 
Това противоречи на други 
договорености и писмени 
договори, които също са 
форма на ограничение. 

все пак става дума за 
голяма сделка и много 
пари. Устните договорки 
не са достатъчни...

- Точно така, но пълно-
мощното не може да бъде 
използвано без други кор-
поративни решения, които 
за мен не присъстват тука. 
Самото то не е достатъчно, 
за да се извърши сделката, 
която се опитва да направи 
Павлов.

Тоест според вас има за-
кононарушения в случая.

- Абсолютно, да!

Кажете какви са те.
- Още не съм разгледал 

документите подробно, така 
че не мога да коментирам. 
Със сигурност мога да кажа, 
че никога не сме се съглася-
вали, и то е крайно нелогич-
но, на продажба на 83 дяла 
от дружеството на господин 
Донев. Такова решение ни-
кога не е имало. Това за мен 
е достатъчен повод сделката 
да не бъде законна. 

Но в пълномощното пи-
ше, че Павлов има право 
да сключва подобни сдел-
ки. Каква е изненадата?

- Такива сделки не може 
да се правят без решение на 
общото събрание.

Защо се предоверихте?
- Защото по принцип 

имам доверие на хората. 
Това пълномощно съдър-
жа по-широк текст от това, 
което беше предвидено, но 
то беше издадено със стро-
го определен срок, само за 
периода на първоначалната 
сделка с идеята, че оттук на-
татък няма да има нужда от 
него. Нещо повече, всички 
решения след това злокобно 
решение са били подписани 
от двете действащи лица 
по сделката, което за мен е 
много индикативно.

откога познавате 

▶

▶

▶

▶

▶

▶

▶

Любомир Павлов и кой ви 
свърза с него?

- От 2008 г., когато раз-
глеждахме като възможна 
сделка наша инвестиция 
в ТВ7.

и оттогава му има-
те доверие и затова се 
стигна дотук.

- Да.

Кога разбрахте за прех-
върлянето на дяловете?

- Мисля, че го разбрах от 
в. “Капитал”, а може би и 
час по-рано, но беше в по-
неделник.

Кога разбрахте за отка-
за на Агенцията по впис-
ванията по залога към 
“УниКредит Булбанк”?

- Залогът стана известен 
в неделя, а прехвърлянето 
на дяловете стана известно 
в понеделник. Това е хро-
нологията. Залогът е бил 
подписан, доколкото е ви-
дно, на 25 март и е бил ка-
чен в Търговския регистър 
през уикенда. В понеделник 
сутринта ние подадохме 
възражение срещу залога, 
тъй като разбрахме за него 
през уикенда. Вчера видях, 
че има отказ за вписване на 
залога, като малко по-късно 
той всъщност е вписан в 
Търговския регистър.

вярно ли е, че на 28 
март сте изпратили 
писмо до Агенцията по 
вписванията с молба тя 
да не приема промени 
в собствеността на 
холдинга, подписани от 
господин Павлов?

- Да, това е вярно.

Значи сте разбрали по-
рано за сделката.

- Не. Това, което разбрахме 
по-рано, е, че господин Пав-
лов се е възползвал от едно 
пълномощно, за което има-
ме договореност той да не 
го използва. Това страшно 
ме изплаши. Аз допуснах, 
че може да има всевъзмож-
ни произтичащи от това 
последствия, и реагирах по 
този начин.

Няколко пъти спомена-
хте думата договорки. 
Какви са договорките 
ви за разпределение на 
собствеността?

- За да не навляза в под-
робности, заради които мога 
да бъда съден по договора за 
конфиденциалност, мога да 
отговоря по следния начин. 
Тъй като мисля, че това е 
достатъчно и не нарушавам 
нищо. Договорките бяха, 
че ако паднем до дялово 
участие под 50%, ние със 
сигурност ще имаме съу-
правление в дружеството, за 
да гарантираме съконтрола 
върху редакционната по-
литика.

Под “ние” имате пред-
вид “БГ Приватинвест” 
ГМБХ?
- Да. Аз, господин Руц и 
господин Хабсбург.

Тиражира се версията, 
че вие от “БГ Прива-

▶

▶

▶

▶

▶

▶

▶

▶

тинвест” сте имали 
затруднение с осигуря-
ване на финансирането 
и сте влезли в договорки 
с фирми като винпром 
“Пещера” например. Това 
вярно ли е?

- Това не е вярно. Знам, че 
има такива твърдения, кои-
то предполагам, че се тира-
жират от другата страна.

Предполагате, че се 
тиражират от Павлов и 
Донев?

- Не, не съм сигурен. Това 
не е мое твърдение. Аз съ-
що търся източника.

Казвате, че през 2008 
г. сте се запознали с гос-
подин Павлов. Как стана 
запознанството ви?

- Не си спомням вече. Със 
сигурност някой ме е завел 
при него, не съм влязъл в 
кабинета му просто така. 
Със сигурност не е някой 
известен, не е някой оли-
гарх. Може да е някой мой 
приятел, но не си спом-
ням.

А господин Донев?
- Не. С Огнян Донев се 

запознах на преддверието 
на тази сделка.

Какво мислите за всич-
ко това?

- Не искам да използвам 
квалификации, защото съм 
свикнал със ситуации, в ко-
ито всеки човек намира оп-
равдания за действията си, 
които не включват хипоте-
зата, че той е зъл мошеник. 
Сигурен съм, че в главите 
на господата Павлов и До-
нев има някакво обяснение, 
което с нетърпение чакаме 
да видим. За мен това, което 
е очевиден факт и което е 
абсолютно непростимо с 
всякакви обяснения и оп-
равдания, е злоупотребя-
ването с доверието, за да 
се прехвърли практически 
цялото дружество на двама 
души, при условие че това 
представлява бъркане в на-
шия джоб. Тъй като за сума-
та, която сме инвестирали, 
ние получаваме виртуални 
9%. Това е непростимо и 
необяснимо за мен.

Каква е сумата, която 
инвестирахте?

- Не мога да навлизам в 
подробности, но тя се при-
ближава до 50% от сделка-
та, изключвайки банковото 
финансиране.

Какви формални дейст-
вия следват - прокурату-
ра, съд?

- Всичко, включително ще 
сезираме прокуратурата. 
Трябва много внимателно 
и достатъчно експлицитно 
да формулираме всичките 
си обвинения, тъй като не 
искам да твърдим нещо по-
вече от това, което е очевид-
но и доказуемо. Очевидно 
е, че това, което става, е в 
противоречие с писмени 
договорености за много 
по-голямо наше участие в 
дружеството.

иван Бедров
Елена Петкова

▶
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Моя е грешката, 
че съм се предоверил

Интервю Христо Грозев, съдружник  в “БГ Приватинвест”

Визитка
Кой е Христо Грозев

Христо Грозев е завършил  американския 
университет в Благоевград. Основава радиото 
към университета. През  1994 г. е нает на работа  в 
американската медийна компания “Метромедия 
интернешънъл”. През 2000 г. той става мениджър 
на целия радиобизнес на компанията и ръководи 33 
радиостанции в 11 държави. През 2004 г. “Метромедия 
интернешънъл” е купена от ирландската верига 
“Комуникорп груп”. Компанията е собственик на 
българските “БГ радио”, “Радио 1”, радио “нова”. Грозев 
работи във фирмата като директор “Развитие на 
международните пазари”.

Като представител на австрийскийя фонд “стевия 
комюникейшънс” Грозев участва в сделка и с ТВ Европа.

▶

▶

Пълномощното 
не може да 

бъде използвано без 
други корпоративни 
решения, които за 
мен не присъстват 
тук
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"Лукойл" не формира 
продажната цена на 
горивата въз основа на 
разходите си

След като се скара с "Лукойл" 
и защити оставането 
на биокомпонента в 
дизела, икономическият 
министър Трайчо Трайков 
се противопостави на още 
една от лансираните мерки 
за цените на горивата - 
понижаването на ДДС. 
Той продължава да има 
и съмнения за това как 
"Лукойл" формира цените 
си. Компанията прави 
това не въз основа на 
разходите си, а въз основа 
на допускане за цената на 
алтернативния внос. Това 
обясни министърът на 
икономиката, енергетиката 
и туризма Трайчо Трайков, 
но допълни, че тепърва 
експертите разучават 
формулата. "Лукойл" е 
предоставила информация 
за  ценообразуването 
си на представителя на 
правителството в надзорния 
съвет, който имаше заседание 
във вторник. 

Сложни формули
Формулата за продажната 
цена на горивата се основава 
не толкова на производстве-
ните разходи, а е сравнена с 
разходите за алтернативния 
внос. Тоест цената, по ко-

Срещата за горивата 
завърши със скандал

Икономическият министър се обяви и 
срещу понижаването на ДДС за горивата

ято се продава за вътреш-
ния пазар, е обвързана при 
ценообразуването с цената, 
на която може да се внесе 
алтернативен внос. В което 
има някаква икономическа 
логика, но трябва да видим 
детайлите, каза Трайков. В 
началото на преговорите за 
цените на горивата той запо-
дозря "Лукойл", че завишава 
разходите си, с което и цени-
те. Това доведе до размяна 
на реплики с компанията, 
която го обвини, че не мо-
же да смята. Още обаче не 
е изяснено какво стои зад 
формулировката. "На първо 
четене излиза, че цената за 
вътрешния пазар е съобра-
зена с цената, по която може 
да се доставя алтернативен 
внос", каза още Трайков.

Срещу сваляне
на ДДС
Трайков отново се обяви 
против премахването 
н а  з а д ъ л ж и т е л н и я 
биокомпонент в дизела, както 
и срещу идеите за понижаване 
на ДДС. "Сега вече имам по-
точни данни за цената на 
биокомпонента, което съвсем 
недвусмислено потвърждава, 
че биокомпонентът заедно с 
ДДС прави горивата с около 
половин стотинка по-скъпи. 
Тоест по някакъв начин 
тези горива от този, който 
ги смесва, се продават по-
скъпо, за да не се стимулира 
консумацията на горива, в 

Експертите в министерството ще проверят дали формулата за ценообразуване на "Лукойл" завишава 
цената за вътрешния пазар, обясни Трайков  снимка марина ангелова

▶

които има биокомпонент. 
След като във вторник 
производителите  на 
биогорива предупредиха, че 
премахването на компонента 
може да фалира целия бранш, 
на следващия ден получиха 
и подкрепа от министъра. По 
думите му биокомпонентът 
създава заетост за 3000 души, 
направени са инвестиции за 

100 млн. лв. Той коментира и 
че това е станало именно въз 
основа на ангажимента, който 
правителството е поело за 
смесването на биогоривата.  
"А най-важното е, че 
биокомпонентът не прави 
реално по-скъпи горивата 
за потребителите", каза още 
Трайков.

Филипа Радионова

з000
души са заети в секто-

ра на бигоривата
▶

100
млн. лв. са инвестиции-

те в сектора досега
▶

Всички представители на 
превозвачите са напуснали 
срещата още преди края й 
заради липса на диалог с 
администрацията

Поредната среща между 
превозвачи, експерти от 
Министерството на финан-
сите (МФ) и представители 
на търговците на горива 
не е завършила с очаква-
ния положителен финал 
- или поне за превозва-
чите, които са напуснали 
преждевременно срещата. 
"Причината е загубено-
то време в опити да бъде 
убедена администрацията 
в положителните ефекти 
от предлаганите мерки", 
заяви пред в. "Пари" за-
местник-председателят на 
Националното сдружение 
на българските превозвачи 
Красимир Лалов. С поло-
жителна оценка от среща-
та пък излезе търговският 
директор на "Петрол" АД 
Иван Костадинов, според 
когото диалогът се развива 
в правилната посока. 

Нулев резултат 
въпреки добрите 
намерения
Според Красимир Лалов 
едно от безсмислените неща 
в мерките е връщането на 
ДДС на чуждите превозва-

чи, които зареждат в Бълга-
рия. По думите му е загуба 
на време да се убеждават 
бюрократичните структури 
в нещо полезно. "Жалко 
е, защото както ние, така 
и правителството имахме 
волята за диалог." 

Резервен вариант
Малко преди да влезе в сгра-
дата на финансовото минис-
терство, Силвия Паунова 
от Съюза на товарните пре-
возвачи коментира, че има 
още мерки, които може да 
предложат, но едва след като 
видят, че сегашните не са 
одобрени. Според Паунова 
протести срещу цените на 
горивата няма да има, докато 
текат преговори с правител-
ството. 

Предлагани мерки
Вече няколко седмици пра-
вителството работи по пред-
ложения и мерки за нама-
ляване цените на горивата. 
Сред разработените, но все 
още неприети варианти са 
да бъде увеличен обемът на 
преработения петрол в ра-
финерията на "Лукойл". От 
това се очаква да намалеят 
производствените разходи, 
защото средствата ще бъдат 
разпределени върху по-голя-
мо количество произведен 
петрол. 

По-евтин
"Лукойл" на-
мали цените на 
дизела

в сряда "лукойл" 
съобщи, че намалява 
▶

производствените 
цени на дизела. Дизелът 
Б3 поевтинява с 1.9%, 
евродизелът с 1.13%, а 
този за отопление - с 
4.05 на сто. намалена е 
и цената на газьола - с 

1.09%. Заводските цени 
на бензина остават 
непроменени, но 
през изминалите две 
седмици те спадаха 
няколко пъти с по около 
един процент.

 иван Костадинов (вляво) от "Петрол" АД отиде на срещата в  добро 
настроение, но след нея отказа коментар
▶

1.5
часа след началото на 

срещата превозвачите 
напуснаха и отказаха 
коментар пред журнали-
стите

▶

снимка емилия костаДинова
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Съдът потвърди наличието на 
картел сред строителите
Така Върховният 
административен 
съд потвърди и 
глобата от 175 000 
лв. на камарата на 
строителите
Тричленен състав на Вър-
ховния административен 
съд потвърди наложена-
та глоба от КЗК в размер 
на 175 000 лв., съобщиха 
от антимонополния орган. 
Санкцията беше наложена 
през май миналата година 
заради картелно споразуме-
ние. Камарата на строите-
лите в България е нарушила 
чл. 15, ал. 1 от Закона за 
защита на конкуренцията. 
Решението на съда подлежи 
на обжалване в 14-дневен 
срок от получаването му. 

„Не сме получили още 
съдебното решение. След 
като го получим ще комен-
тирам”, обяви председате-
лят на строителната камара 
инж. Светослав Глосов. 

Нарушението - ори-
ентировъчни цени
През май миналата година 
КЗК глоби камарата, защото 
беше публикувала на сайта 
си ориентировъчни цени във 
високото, хидротехническо-
то и пътното строителство. 
Проучването на антимоно-
полния орган показало, че 
изработването на ценовите 
показатели е било с цел тях-
ното реално приложение в 
строителния сектор в стра-
ната. По закон определянето 
на цени - пряко или косвено, 
е най-тежкото нарушение 
на конкуренцията и води 
до сериозни увреждания на 
пазара. Затова е прието, че 

Противници на АЕЦ "Белене" протестираха пред Министерския съвет срещу изграждането на централата, от 
което правителството още не се е отказало                          снимка марина ангелова

▶

ориентировъчните цени в пътното, високото и хидротехническото строителство са заплаха за конкуренцията, смята КЗК 
снимка емилия костадинова

▶

Използваната 
електрическа енергия 
от ВЕИ за миналата 
година надминава 
целта, поставена от 
правителството
Производството на електри-
ческа енергия от възобновя-
еми енергийни източници 
(ВЕИ) е нараснало с 67% 
през през 2010 спрямо 2009 г. 
Това е записано в доклада на 
министъра на икономиката, 
енергетиката и туризма Трай-
чо Трайков за постигането на 
националните индикативни 
цели за потреблението на 
електроенергия, произведе-
на от ВЕИ.

Преизпълнени цели 
Целта за миналата годи-
на е била за 11% дял на 
произведената електрое-
нергия от ВЕИ в брутното 
вътрешно потребление на 
електроенергията. Докла-
дът показва, че през 2010 
г. е произведена 5509 гига-

Енергията от ВЕИ се 
е увеличила с 67%

ватчаса. Това количество 
отговаря на 15% дял на 
електрическата енергия от 
ВЕИ в брутното вътрешно 
потребление. 

Според данните от докла-
да продължава тенденцията 
на намаляване на брутното 
вътрешно потребление на 
електрическа енергия, ко-
ето през миналата година 
е било с около 1.6 на сто 
по-малко.

Кой произвежда
Значителна част от електри-
ческата енергия от ВЕИ се 
произвежда в големи цен-
трали с обща инсталирана 
мощност 1918.9 мегавата. 
В последните години се из-
граждат предимно малки 
ВЕЦ с инсталирана мощност 
под 5 мегавата, като през 
2010 г. тяхната мощност е 
241 мегавата, или с 12.6% 
по-голяма в сравнение с 2009 
г. Инсталираната мощност от 
вятърните електроцентрали 
достигна 465 мегавата, което 
е с 38.4% повече от 2009 г. 

споразумения или решения с 
такъв предмет са незаконни 
сами по себе си, дори когато 
все още не са предизвикали 
реален ефект на пазара, уточ-
няват от КЗК. 

Засегнатият бранш
Строителният бранш в Бъл-
гария обхваща над 20 хил. 

участника, предимно малки 
и средни предприятия. В 
КСБ членуват 42% от общо 
регистрираните предприя-
тия и те произвеждат 90% 
от общата строителна про-
дукция. Затова комисията 
счита, че определените и 
разпространени от кама-
рата ориентировъчни цени 

може да доведат до еднакви 
пазарни реакции на неза-
висимите конкуренти, без 
да съществуват обективни 
пазарни условия за това.

Неетично в Етичния 
кодекс
Комисията постанови да 
бъде прекратено наруше-

нието и премахване на чл. 
25 от Етичния кодекс на 
камарата. В него е записа-
но, че строителят трябва 
да се стреми да договаря 
с възложителя цени, кои-
то не са под средните за 
бранша в региона, както 
и да не допуска с дого-
варяните цени монопо-

лизъм, нелоялна конку-
ренция и неравнопоста-
веност спрямо членовете 
на камарата. „Към тези 
изисквания строителят 
трябва да се придържа и 
при договаряне на цени с 
подизпълнителите”, пише 
още в чл. 25 на кодекса.   

Красимира Янева

Антиядрен протест
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Рециклиращи фирми са срещу 
промените за изкупуване на метали

Голяма част от населените 
места може да останат без 
пунктове за рециклиране, а 
“стотици” фирми да фали-
рат. За това предупредиха 
браншови организации, 
след като парламентът прие 
на второ четене промени 
в Закона за управление на 
отпадъците (ЗУО). Според 
промените площадки за 
дейности с вторични суро-
вини ще може да оперират 
само в населени места, къ-
дето има приети и влезли 
в сила общи градоустрой-
ствени планове. Тъй като 
само около 33% от насе-
лените места имат такива 
планове, внесената между 
първо и второ четене на за-
кона поправка ще доведе до 
стопиране на дейностите по 
събиране и рециклиране на 
вторични метали, както и на 
стари коли, електроуреди, 
батерии и акумулатори.

Добрите намерения 
и лошият резултат
Промените в закона имат за 
цел да прекратят кражбите 
на кабели и елементи от жп 
системата. Предвижда се 
да останат 400 лицензира-
ни пункта от досегашните 
2400, а глобите за наруше-
ние на ЗУО ще достигат 
100 000 лв. Собствениците 
на площадките също та-
ка трябва да осигурят 24-
часово видеонаблюдение. 
Oтпада и възможността 
физически лица да преда-
ват за изкупуване метални 
отпадъци, които не са от 

битов характер.

Закрива се 
работещ бизнес
Изненадващите промени 
предизвикаха остра реак-
ция от представителите на 
засегнатите бизнес сектори. 
“Закрива се един работещ 
бизнес, който инвестира от 
дълги години в инфраструк-
тура, в технически решения 
и в една екосъобразна, мо-
дерна дейност по управле-
ние на отпадъците”, заяви 
Теменужка Костова, пред-
седател на Българската асо-
циация по рециклиране. Тя 
допълни, че след закриване-
то на тези площадки няма да 
има достатъчно суровина 
за металургичната индус-
трия, което ще рефлектира 
негативно върху цената на 
крайните продукти. Проме-
ните ще доведат и до неиз-
пълнение на европейските 
ангажименти на България 
за количеството събрани 
и рециклирани отпадъци, 
които трябва да достигнат 
50% до 2020 г., твърдят ор-
ганизациите.

Повече контрол, 
а не ограничения
Според Политими Паунова, 
директор на Българската 
асоциация на металургич-
ната индустрия, промяната 
може да доведе бизнеса до 
колапс или най-малкото сил-
но засяга финансовите му 
интереси. Тя отбеляза, че 
металургията е един от мал-
кото сектори с положително 

търговско салдо и растеж за 
миналата година, но в резул-
тат на промените ще претър-
пи сериозни загуби, а много 
потенциални инвеститори 
ще бъдат отблъснати.

Представителите на биз-
неса са категорични, че но-
вите изисквания няма да на-
малят кражбите, а дори ще 
доведат до увеличаване на 
сивия сектор. Те изтъкнаха, 
че проблемите ще се решат 
с по-качествен контрол, а не 
със закриване на сектора. 

 Филип Буров

Според бранша 
законовите промени 
оставят 2/3 от страната 
без пунктове за 
изкупуване на метали 
и техника

Или е върховна некомпе-
тентност, което не искам 
да мисля, или е една вра-
тичка, за която непрекъс-
нато говорим. Да, трябва 
да търсим връзки, ко-
рупционни форми. Дайте, 
щом трябва, да облекчим 
контрола, да направим в 
България само едно депо, 
което МВР да следи. Това 
са безумни решения. Те 
не са работещи за бизнеса 
решения. Всяко решение 
напоследък пречи на ин-
дустрията да работи. 

Над 50% от стоманата на 
Европа се произвежда от 
скрап. Защото е екологич-
но и много по-енергоефек-

Политими Паунова, 
директор на Българската 
асоциация на металургичната 
индустрия

Некомпетентност 
или вратичка за корупция

Всяко 
решение 

напоследък 
пречи на 
индустрията да 
работи

тивен и икономически 
ползотворен метод. Това е, 
което Европа стимулира. 
Ние сме далеч от евро-
пейските средни нива за 
рециклиране, а това огра-
ничаване на площадките 
само ще намали процента. 
 
Фирмите се поставят 
при абсолютно неравнос-
тойни условия. Общините 
са тези, които не са си 
свършили работата, а биз-
несът е потърпевш. Такава 
неравнопоставеност е 
абсолютно недопустима 
по европейските крите-
рии. Възможностите на 
фирмите в цялата страна 
трябва да са еднакви.  

В цял свят на рецикли-
ращата индустрия се 
подава ръка, за да се 
стимулира, установяват 
се устойчиви решения и 
политики, а в България 
бизнесът се изненадва 
във всеки един момент 
със странни решения по 
основни въпроси, кои-
то по никакъв начин не 
помагат за развитието на 
икономиката в страната. 
Опитахме се неколкократ-
но да търсим контакт с 
институциите, засегнати 
от този проблем, но за съ-
жаление не получихме от 
тях отговор. Изготвянето 
на общите устройствени 
планове се одобрява от 

Теменужка Костова, 
председател на Българската 
асоциация по рециклиране

Не трябва да ни поставят под 
общ знаменател с крадците

Опитахме 
се 

неколкократно 
да търсим 
контакт с 
институциите, но 
за съжаление не 
получихме от тях 
отговор

МРРБ, а за министерство-
то са приоритетни области 
като черноморските, къде-
то се очакват инвестиции 
и има интерес за бързото 
им изработване. Докато 
процесът на изготвяне на 
такива планове се случи, 
ние трябва да затворим 
работещи предприятия. 

Не смятам, че такова не-
що трябва да се случва в 
България, докато се опитва-
ме да излезем от тази тежка 
икономическа ситуация. 
Защо с пръст се сочи един 
работещ сектор и се поставя 
под общ знаменател с тези, 
които наистина не желаят 
да работят законно. 

С тези промени се отне-
ма равнопоставеността 
на фирмите. В индус-
триалното развитие на 
страната този принцип за 
нас е основен. Една много 
малка поправка проме-
ни условията за един 
основен бизнес. Металур-
гичният и рециклиращият 
сектор е един от трите 
стожера, които държат 
държавата последните 10-
15 години. Това е едно ре-
шение, което по същество 
свива хоризонта пред този 
сектор. Безкрайно много 
искаме отношенията ни 
с държавните институ-
ции - община, областни 

Петър Денев, 
главен секретар на Българската 
стопанска камара

Малка поправка промени 
условията за един основен бизнес

Ние сме за 
контрол 

и търсене на 
отговорност, но и 
против монопола 
и за равно
поставеността

управи, министерства, да 
бъдат позитивни и да ни 
позволят да свием тъмния 
бизнес. 

Аз виждам функцията 
на държавното управле-
ние не като орган на КАТ, 
който идва на произ-
шествието, санкционира 
и си заминава. Виждам 
ролята му в политика, 
дългосрочност, създаване 
на условия за бизнеса и 
защитаване на обществе-
ния интерес. 
Ние сме за контрол и тър-
сене на отговорност, но 
и против монопола и за 
равнопоставеността. 

400
 лицензирани пункта се 

предвижда да останат от 
досегашните 2400, а гло-
бите за нарушение на ЗУо 
ще достигат 100 000 лв.

▶

Според промените площадки за дейности с вторични суровини ще може да оперират само в населени 
места, където има приети и влезли в сила общи градоустройствени планове. Това може да забави 
развитието на рециклирането у нас, а България и без това заема последното място в ЕС  снимка БоБи тошев

▶
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Мирослав Найденов 
твърди, че те са 
фалшиви, но от СДС 
извадиха заповед 
на Калина Илиева 
и неин сигнал до 
прокуратурата

След като земеделският ми-
нистър Мирослав Найденов 
обяви за фалшиво писмото 
за конфликт на интереси и 
оказван натиск върху фон-
да от страна на министер-
ството, СДС представи още 
документи. Според тях те 
доказват, че писмото с обяс-
ненията на настоящия изп. 
директор на фонд "Земеде-
лие" Светослав Симеонов 
е автентично. Документите 
са заповед на Калина Или-
ева, с която иска въпросни-
те обяснения от Светослав 
Симеонов, и неин сигнал 
до Върховната касационна 
прокуратура по случая. 

Говорителят на главния 
прокурор Стелиана Кожу-
харова потвърди, че в сре-
дата на миналата година 
Калина Илиева е изпратила 
до тях сигнал с данни за 
нередности и е образувано 
дело за търговия с влияние. 
Информацията обаче все 
още се проверявала от дър-
жавното обвинение. 

Заповедта
Заповедта, която имат сини-
те, е отново с подпис, печат 
и входящ номер и е адреси-

рана до Симеонов. В него 
Калина Илиева пише, че е 
получила сигнал директно 
от Мирослав Найденов за 
злоупотреби, извършени от 
Симеонов - осигуряване на 
предимство за конкретни 
проекти. Там пише още и 
че служител от фонда на 
име Паунов се е оплакал 
на министъра, че хората 
в ДФЗ са задържани след 
края на работния им ден 
с указания да работят по 
определени проекти. Със 
заповедта Илиева иска от 
Симеонов обяснения по 
тези въпроси. 

Именно в отговор на тази 
заповед са и представените 
ден по-рано от СДС писмени 
обяснения на Симеонов. В 
тях той твърди точно обра-
тното - че неведнъж е бил 
подлаган на натиск от каби-
нета на министър Найденов 
да осигурява предимство 
и да одобрява определени 
проекти. Споменава се и 
името на зам.-министъра 
на земеделието Светлана 
Боянова също като лице, от 
което идва натиск.

Сигнал до 
прокуратурата
Друг документ, който пока-
заха сините, е последвалият 
сигнал от Калина Илиева 
до Върховната касационна 
прокуратура, изпратен заед-
но с писмото на Симеонов. 
В него тя съобщава за уп-
ражняван натиск върху него 
да осигури предимство на 

СДС пусна още документи за 
корупцията в агроминистерството

проекти на пет консултант-
ски фирми, собственост 
на председателя на Асо-
циацията на земеделските 
производители в България 
Ивайло Тодоров. Фирми-
те, посочени в сигнала, са 
"Агробизнес консултинг", 
"АЗПБ Комерсиал консул-
тинг", "АЗПБ Комерсиал", 
"Ивал-Ивайло Димитров" 

и "Кастракли".

игрички
"Няма как един документ, 
който е обявен за несъщест-
вуващ, да бъде изпратен фи-
зически три дни по-късно. 
С това тезата на министър 
Найденов относно същест-
вуването на оповестеното 
от нас писмо считаме за 

изчерпана", пишат от цен-
тралата на СДС. От СДС 
смятат, че Симеонов отрича 
за писмото, защото е станал 
шеф на фонд "Земеделие"и 
се е договорил с другите 
участници в корупцията.

Преди да излязат новите 
документи, министър Най-
денов заяви, че Симеонов 
е невинен и никога не е пи-

сал това писмо. Под същия 
входящ номер в ДФЗ имало 
съвсем друг документ и Си-
меонов никога, по никакъв 
повод не бил писал подобно 
нещо. От фонда също отреко-
ха информацията и обявиха, 
че документът е фалшифи-
кат, изфабрикуван от Калина 
Илиева. 

Ани Коджаиванова

 Не мога да коментирам нещо, което всъщност за мен не се е случило - този, за когото се твърди, че го е 
писал, не го е писал, каза министърът по повод скандала   снимка емилия костадинова

▶

Проблемите в 
земеделието се затягат 
Мирослав Найденов 
и фермерите не 
можаха да се 
разберат по случая 
с неправомерните 
субсидии за 2009 
г., които фермери 
трябва да връщат

Освен скандала с доку-
ментите, които уличават 
кабинета на министъра в 
осигуряване на предимство 
за определени проекти във 
фонд "Земеделие", Миро-
слав Найденов е притис-
нат от още проблеми. 5800 
фермери отказват да платят 
наложените им глоби за 
неправомерни субсидии за 
2009 г. 

Неизплащането на тези 
глоби пък спъва изплаща-
нето на субсидиите за 2010 
г., а министър Найденов 
обеща превеждането на те-
зи пари окончателно да при-
ключи до края на април, в 
противен случай ще подаде 
оставка. 

Безплодна среща
На проведената в сряда сре-
ща между министъра и фер-

мерите не е постигнат кон-
сенсус по темата. "Ако поз-
волим и тази година под на-
тиск да изплатим средства, 
които са обект на санкции 
от страна на Европейската 
комисия, България рискува 
частично или напълно да й 
бъдат спрени земеделските 
фондове", обясни позиция-
та си Найденов. 

Пречки
Според фермерите обаче 
проблемът е изцяло юри-
дически. "Нарушени са 
правилата. Министерство-
то няма право да налага 
такива санкции, без да е 
извършило необходимите 
проверки. Найденов обеща 
да се консултира с юристи-
те си, но ние сме убедени в 
правото си", каза Радослав 
Христов от Асоциацията 
на зърнопроизводителите. 
По думите на фермерите 
зам.-министърът на земе-
делието Светлана Боянова 
подвежда своя началник, 
като му обяснява, че не-
щата няма как да се случат, 
така както ги искат ферме-
рите. "Не й прави чест като 
юрист", каза Христов.

Ани Коджаиванова

На парче
Данъчни 
промени

Парламентът прие 
на първо четене нови 
поправки в Закона за да-
нъците върху доходите 
на физическите лица, 
които облекчават  фер-
мерите, регистрирани 
като физически лица, 
от началото на тази 
година техните дохо-
ди, които досега бяха 
освободени от данъци, 
също подлежат на об-
лагане, но е разписана 
твърде висока данъчна 
основа за печалба - 40% 
от доходите им. По ду-
мите на земеделците 
такова ниво на печалби 
в този сектор няма не 
само в България, но и в 
европа. 

с новите промени те 
ще имат задължени-
ето да водят счето-
водна отчетност, 
но доходите им ще се 
облагат като тези на 
едноличните търговци 
- на основата на финан-
сов резултат. 

▶

▶
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Новината идва на 
фона на нов рекорд на 
лихвите по държав-
ните облигации на 
Лисабон

Бразилия, която е бивша 
португалска колония и спа-
да към групата на развива-
щите се държави, проучва 
различни възможности как 
да подпомогне бившата си 
владетелка, за да може тя да 
се справи с дълговата кри-
за, в която се намира. Това 
става ясно от интервю на 
бразилския президент Дил-
ма Русеф за португалския 
вестник Diario Economico 
по време на официалното 
й посещение в Лисабон. 
„Икономическите ни екипи 
са в постоянен диалог по 
въпроса”, заявява тя пред 
изданието. 

Помощ от малкия 
голям брат
„Една от възможностите е 
да изкупим част от порту-
галския дълг. Проучваме 
и други алтернативи, като 
предсрочно изкупуване на 
бразилски държавни об-
лигации, държани от пор-
тугалското правителство”, 
обяснява Русеф. Каквито и 
мерки да бъдат предприети 
от бразилска страна, те 
трябва да бъдат съобразени 
със законовите ограниче-
ния върху използването 
на бразилските валутни 
резерви.   

Португалия е от голямо 
значение за бразилския биз-
нес в Европа. Много бра-
зилски компании проявяват 
интерес към португалския 
пазар, а Бразилия търси за-
силено сътрудничество в 
областта на енергийния и 
туристическия сектор, аеро-
навтиката, телекомуникаци-
ите и медиите. 

Точно навреме
Визитата на Дилма Русеф и 
новината, че Бразилия тър-
си начини да помогне на 
Португалия за справяне с 
дълговата криза, дойдоха в 
момента, в който лихвите 
по държавните облигации 
на Лисабон достигнаха нов 
връх. Доходността по 10-
годишните държавни обли-

гации достигна 8.02%, което 
е най-високото равнище от 
влизането на страната в ев-
розоната през 1999 г., отбе-
лязва Асошиейтид прес. 

Standard and Poor’s понижи 
за пореден път кредитния 
рейтинг на страната от ВВВ/
А-2 до ВВВ/А-3 с негативна 
перспектива. Като причина от 
агенцията изтъкват огромния 

публичен дълг на страната, 
както и слабите перспективи 
за растеж. Португалия най-ве-
роятно ще има нужда от фи-
нансова помощ на стойност 
близо 80 млрд. EUR, смятат 
международни анализатори. 
Ключово изпитание за стра-
ната ще бъде наближаващият 
падеж по нейни облигации на 
стойност 4.5 млрд. EUR.

PIIGS
Преброяване  
на „прасетата” 

Испания и Италия 
все по-успешно се раз-
граничават от гру-
пата PIIGS (в която 
влизат още Порту-
галия, Ирландия и 
Гърция), или т. нар. 
„прасета”. „със сигур-
ност се различаваме 
от страните, които 
имат проблеми, и 
това е добра новина, 
очаквам разликите с 
тях да се увеличат”, 
заяви министърът на 
финансите на Испа-
ния Карлос Окана 
пред „Ройтерс”. 

Докато 10-годиш-
ните португалски 
облигации достигна-
ха рекордната доход-
ност 8.02%, Испания 
се финансира при 
5.18%, а Италия при 
4.76%. 

Усилията на испан-
ското правителство 
за ограничаване на 
разходите успоко-
иха инвеститори-
те. в същото време 
Италия се радва на 
по-нисък бюджетен 
дефицит, по-ниски 
нива на безработи-
ца и силно вътрешно 
търсене на държавни 
ценни книжа.   

▶

▶

▶

Бразилия може да изкупи част 
от дълга на Португалия

Радиоактивността на 
морската вода около 
атомната централа е 
3355 пъти по-висока 
от пределно допусти-
мата норма
Четирите пострадали реак-
тора на японската централа  
във Фукушима ще бъдат 
изведени от експлоатация, 
съобщава BBC, цитирайки 
председателя на оператора 
на реакторите ТЕПКО Цу-
нехиса Кацумата.

Първи, втори, трети и 
четвърти реактор ще бъдат 
изведени от експлоатация, 
тъй като състоянието им е 
плачевно, е обяснил Кацума-
та. Останалите два реактора 
- пети и шести, са в по-добро 
състояние - те вече са изсти-
нали и са затворени. Същата 
теза защити и говорителят 
на японското правителство 
Юкио Едано. Той каза, че 
всичките шест реактора на 
пострадалата атомна центра-
ла трябва да бъдат спрени.

Трудно е
Ситуацията в Япония с 
всеки изминал ден става 

все по-сложна. Ден след 
като работниците направи-
ха всичко възможно, за да 
не стигне радиоактивната 
вода до морето, вчера стана 
ясно, че пределно допус-
тимата норма е превишена 
3355 пъти.

Япония за първи път при-
зна, че съществуващите 
стандарти в нейните ядрени 
централи са недостатъчни и 
трябва да бъдат подобрени. 
В страната има 55 ядрени 
реактора, които осигуряват 
30% от електричеството, и се 
очаква този дял да достигне 
50% до 2030 г., което е един 
от най-високите показатели 
в света.

Краят все още е 
далеч
Операторът на централата 
ТЕПКО призна, че овладява-
нето на кризата в реакторите 
във Фукушима ще продължи 
дълго време и че средствата, 
които тя е успяла да оси-
гури, няма да й стигнат. В 
сряда компанията успя да 
договори заем за 24 млрд. 
USD. Въпреки това обаче 
тези средства са прекалено 
малко, за да покрият щетите 

от огромната авария. Освен 
това японският оператор ще 
трябва да плати обезщетения 
на стойност милиарди дола-
ри заради аварията. Това за 
пореден път затвърди пред-
положенията, че компанията 
може да бъде национали-
зирана.

Проблемите  
не идват сами
За съжаление проблемите 
на ТЕПКО не се изчерпват 
само с огромните труднос-
ти около овладяването на 
ситуацията и липсата на 
финансиране. От компа-
нията съобщиха, че пре-
зидентът й е постъпил в 
болница с оплаквания за 
високо кръвно и виене на 
свят. В момента ТЕПКО се 
управлява от председателя 
на борда на директорите 
Цунехиса Кацумата. „В 
момента се говори мно-
го за национализация, но 
аз ще направя всичко въз-
можно тя да продължи да 
бъде частна компания”, за-
яви Кацумата. Акциите на  
ТЕПКО се сринаха с близо 
80% от земетресението в 
началото на март.

Япония обмисля спиране на реакторите  
в централата във Фукушима 

операторът на централата ТЕПКо призна, че овладяването на кризата в ре-
акторите във Фукушима ще продължи дълго време и че средствата, които тя е 
успяла да осигури, няма да й стигнат

▶

Проучваме и други алтернативи, като предсрочно изкупуване на бразилски държавни облигации, държани от 
португалското правителство, казва Дилма Русеф                                        снИмКИ ReuteRS

▶
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„Лидл” ще открие още  
40 магазина за 3 месеца

Компании 
и пазари

Четвъртък 31 март 2011  pari.bg

Компанията е инвестирала над 200 млн. EUR в покупка на земя  
и строителство на обекти и продължава експанзията си
Над 40 магазина ще открие 
„Лидл” в следващите три 
месеца. Общо 22 от тях ще 
са ребрандирани на търгов-
ската верига „Плюс”, която 
беше закупена в края на 
миналата година. 

„Сега имаме 30 магазина 
в 21 града. С новите мага-
зини ще покрием общо 33 
града”, поясни управителят 
на „Лидл България” Ми-
лена Драгийска-Денчева. 
По думите й стратегията 
за експанзия на веригата 
е била правилна, като на 
водещо място са поставе-
ни най-големите градове 
- София, Варна, Бургас и 
Пловдив. Столицата е гра-
дът и с най-високи обороти 
на магазините на дискаунт 
веригата. Ще бъдат затворе-
ни два магазина в по-малки 
градове - един в гр. Левски 
и един от двата в Севлиево. 
Това са магазини, които 
преди принадлежаха на 
„Плюс”. 

Вложенията зависят 
и от... почвите
Досега „Лидл” е инвести-
рал над 200 млн. EUR в по-
купка на земя, строителство 
на логистичния център в с. 
Равно поле и за собстве-
ни магазини. Вложенията, 
които ще бъдат направени 
през тази година, зависели 
от това дали през есента 
веригата ще открие други 
15 магазина. Дали те ще 
станат факт, зависи от това 
дали строителите ще успеят 
да ги построят. „Обикнове-
но строителството на един 
наш обект отнема около 
3-4 месеца, а когато се на-
тъкнем на блатисти почви 
или има дъждовно време, 
периодът се увеличава с 
около месец и половина”, 
поясни Денчева. „Лидл” ку-
пува терени с площ от 6 дка, 
защото търговската зала 
трябва да бъде 1000 кв. м, 
отделно от нея - помещения 
за отдих, за печене на хляб, 
а е нужен и достатъчно 
голям паркинг. 

„Лидл” вече има 2003 слу-
жители, като от тях 1600 
работят в магазините. От 
870 служители, които бяха 
наследени от „Плюс”, на 
работа са останали 800, 

▶ най-успешни са магазините в столицата. Бумът на клиенти е попреминал след нова година                    снимка боби  тошев

милена Драгийска-Денчева, 
управител на „Лидл българия”

Въвеждането 
на минимални 

изисквания за 
качеството на 
храните от страна 
на държавата ще е 
непосилно

Германия, Полша, Унгария 
и Гърция”, обясни Денче-
ва. Тя обаче смята, че още 
е рано „Лидл България” 
да препоръча собствените 
марки, които се произвеж-
дат в страната, да бъдат 
изнасяни в други държави, 
където дискаунтърът има 
магазини. 

„Лидл” не изисква так-
са от производителите за 
вход в магазините, нито 
такса за ребрандирането на 
„Плюс”. Производителите 
само трябвало да могат да 
доставят качествена стока 
в нужните количества за 
веригата. 

 „Ако има процент за 
български стоки, може да 
се стигне дотам, че за да 
се отговори на това из-
искване, да се предложат 
недотам качествени про-
дукти”, каза управителят 
на „Лидл”. По думите на 
Денчева експертите по ка-
чеството на „Лидл” про-
верявали редовно стоките, 
като един път годишно ще 
бъдат правени и лабора-
торни изследвания. Проду-
кти като кафе и мляко ще 
бъдат изследвани по-често 
в лаборатория. 

като някои били напуснали 
доброволно.

обсъждане на ръст 
на цените
Няколко месеца след ка-
то веригата откри първите 
си магазини, вече имало 
и заявки от доставчици 
за повишаване на цените. 
Правели се обсъждания и 
се преценявало дали трябва 
да има такъв ръст в цените 
или не. „Ако има повише-
ние на цените на стоки в 
„Лидл”, това не е за сметка 
на маржа за компанията 
ни”, обясни Милена Дра-
гийска-Денчева.

 
за протекционизма
Тя коментира предложе-
нието на производителите 
да има законово регламен-
тиран процент български 
стоки, които да се прода-
ват в магазините за храни-
телни стоки така: „Всяка 
такава мярка намирисва 
на протекционизъм. Една 
трета от доставчиците ни 
са български. От страната 
зареждаме хляб, млечни 
продукти, ориз, пилеш-
ко месо. Собствените ни 
марки се произвеждат и в 

нужда от институт 
за качество
Според Денчева въвежда-
нето от страна на държавата 
на минимални изисквания 
за качеството на храните 
ще е непосилно. На среща 

със земеделския министър 
от „Лидл” били предложи-
ли в страната подобно на 
германската практика да 
се създаде независим ин-
ститут по качеството. Той 
дава оценки на качеството 

на хранителни и нехрани-
телни продукти. Би било 
конфликт на интереси ди-
скаунт веригата да финан-
сира такъв институт, смята 
Денчева. 

Красимира Янева

Число

6000 
кв. м е нужната площ за изграждане на магазина с марката "Лидл", към който трябва да 

има и достатъчно голям паркинг. търговските зали на веригата са с площ от около 100 кв.м
▶



Социални клаузи отново ще тежат 
на сделката за “Булгартабак”

  12    компании и пазари
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Освен исканите от синдикатите ангажименти за 
запазване на работниците АПСК предлага офер-
тите на кандидатите да включват и гарантирано 
количество български тютюн, който да купуват

Поредният опит за продаж-
ба на “Булгартабак хол-
динг” отново няма да избяга 
от налагането на социални 
ангажименти към бъдещия 
собственик. Цената няма да 
е решаващ критерий при из-
бора на купувач. Това обяви 
изпълнителният директор 
на Агенцията за приватиза-
ция и следприватизационен 
контрол (АПСК) Емил Ка-
раниколов пред БНР. По-
редното отлагане на обя-
вяването на критериите и 
метода на продажба с още 
2-3 седмици се дължи на 
настояването на синдикати-
те да се включат и социални 
изисквания към купувача. 
Според  Караниколов е 
нормално да има такива 
ангажименти и те няма да 
повлияят чак толкова нега-
тивно на сделката.

Да се намери баланс
По отношение на привати-
зацията на “Булгартабак” не 
може да кажем, че водещото 
ще е цената, иначе сделката 
отдавна щеше да е приклю-
чила, посочи Караниколов. 
По думите му все по-ясно 
става, че компанията е мно-
го обвързана със социални 
дейности и това също тряб-

ва да бъде отчетено при 
процедурата. Важно е обаче 
да се намери баланс между 
цена и социални ангажи-
менти, за да не се отдръпнат 
инвеститорите. 

Според Караниколов син-
дикатите са поискали в до-
говора да залегнат социал-
ни клаузи, които да не може 
да се предоговарят. Затова 
заедно с консултанта Citi 
агенцията обсъжда възмож-
ността две или три години 
да няма съкращения освен 
естественото текучество и 
пенсионирането.

още три седмици
Председателят на синди-
калната федерация “Тютю-
нева промишленост” в КТ 
“Подкрепа” Юли Манойлов 
обаче коментира, че синди-
катите може да поставят 
социални изисквания само 
ако “Булгартабак” ще се 
продава с конкурс, но не и 
при продажба на търг. Каква 
точно ще бъде приватиз-
ационната процедура, ще 
стане ясно до три седмици, 
обеща Караниколов. Въз-
можностите са продажба 
чрез конкурс на един етап, 
конкурс на два етапа или 
търг. Приватизацията на 

иван Биларев, 
изп. дир. на “Булгартабак 
холдинг” АД

Стратегията не 
засяга мениджмънта

Агенци
ята за 

приватизация 
решава кой да е 
купувачът

“Булгартабак” през фондо-
вата борса, макар и теоре-
тично все още възможна, 
е малко вероятна заради 
подготвяните социални из-
исквания към купувача. 

Това, че до три седмици 
ще е готова стратегията за 
приватизация, не означава, 
че до три седмици ще има 
сделка, коментира зам.-
председателят на съвета 
на директорите на “Бул-
гартабак холдинг” Георги 
Костов.

Въобще против привати-
зацията на дружеството пък 
се обявиха от КНСБ. Това е 
печеливше предприятие и 
нашият синдикат е против 
приватизацията, каза пред-
седателят на независимия 
синдикат на тютюноработ-
ниците към КНСБ Николай 
Ненков. До края на седми-
цата работниците ще внесат 
в Министерския съвет под-
писка против продажбата 
на “Булгартабак”.

Български тютюн
Заедно с консултанта об-
съждаме и варианта да за-
ложим някакви изисквания 
за изкупуване на тютюн от 
български производители, 
каза още Караниколов. За 

да се създаде конкурентна 
среда, е възможно като част 
от офертите си кандидатите 
сами да предлагат колко 
години и какъв обем биха 
изкупували. Това е по-до-
бре, отколкото да се заложи 
някакво конкретно количе-
ство като изискване, смята 
шефът на АПСК. Разбира 
се, може да бъде опреде-
лена минимална граница, 
добави той. Юли Манойлов 
обаче коментира, че няма 
изискване от страна на син-
дикатите купувачът да бъде 
задължен да купува тютюн 
от български производи-
тели. “Българският тютюн 
не достига и сега, така че 
производителите му нямат 
проблем да го реализират 
на пазара”, каза той.

прогноза
Междувременно зам.-
председателят на парла-
ментарната група на ГЕРБ 
Димитър Главчев прогно-
зира, че цената на “Булгар-
табак” може да достигне 
300 млн. лв. Той коменти-
ра обвиненията на БСП, 
че управляващата партия 
готви “пладнешки обир на 
държавни активи” заради 
разминаването между при-

Не можем да кажем, 
че водещото в прива-
тизационната сделка за 
“Булгартабак” ще е це-
ната. Ако беше цената, 
считам, че досега това 
дружество отдавна ще-
ше да е приватизирано. 
Колкото повече навлиза-
ме в процеса за привати-
зация на “Булгартабак”, 
толкова повече виждаме, 
и исторически, че той е 
много обвързан със со-
циални дейности. Затова 
с нашия консултант Citi 
преценихме, че трябва 
да дадем такава тежест 
между цена и социални 

Емил караниколов, 
изп. дир. на Агенцията 
за приватизация и 
следприватизационен контрол, 
пред БНР

Цената няма да е водеща при сделката

Трябва 
да дадем 

такава тежест 
между цена 
и социални 
ангажименти, 
че да не изгоним 
инвеститорите

ангажименти, че да има 
баланс, да не изгоним 
самите инвеститори. 
Нито да дадем много 
висока цена, която да 
се гони, нито пък да 
сложим такива социални 
или други ангажимен-
ти, които да отдръпнат 
инвеститорите от тази 
сделка. 

Получихме писма 
от КТ “Подкрепа” 
и КНСБ, които искат 
да вземем предвид 
няколко текста, с които 
се защитават социал-
ните ангажименти. В 

момента с консултанта 
обсъждаме възмож-
ността тези ангажимен-
ти да влязат в проекта 
на договор като твърди 
ангажименти, които ня-
ма да има възможност 
да се предоговарят. Ще 
се опитаме да не даваме 
никаква възможност 
поне две или три годи-
ни да има съкращения. 
Разбира се, изключвам 
естественото текучест-
во и пенсионирането. 
Не считаме, че тези ан-
гажименти ще повлияят 
чак толкова негативно 
на тази сделка.  

Каквото и да кажем по 
стратегията все ще е 
грешно. Каква стратегия 
ще се избере, не засяга 
съвета на директорите и 
мениджмънта на холдин-
га. АП решава кой да е 
купувачът. Ние можем 
единствено да кажем, че 
си свършихме работата. 
Подготвили сме финан-
сови отчети, програми и 
това е дадено на консул-
танта, при това в срок. 
Всички виждаме в какво 
състояние е компанията 
- като финансови отчети 

и потенциал. Желанието 
на компанията е да се 
развива. Не е наша работа 
кой инвеститор и каква 
стратегия ще избере. 

ходите от приватизация, 
заложени в бюджета, и 
тези в плана на АПСК. 
Сметките на агенцията за 
250 млн. лв. от приватиза-
ция през 2011 г. се бази-
рат на т. нар. справедлива 

пазарна стойност, и то не 
на всички предприятия, 
докато в бюджета е зало-
жена прогноза за 450 млн. 
лв. “При явяване на пазара 
само от “Булгартабак” е 
възможно да се достиг-

���� г. ���� г. ���� г. ���� г. ���� г. ���� г. ����

Правителството на 
Иван Костов реши да приватизира "Булгартабак". 
Агенцията за приватизация започва да събира 
оферти от потенциални купувачи.

Започва първата процедура по продажбата, а интерес 
проявяваха Philip Morris, British�American Tobacco, Gallaher, 
Altadis, Japan Tobacco и Credit Suisse First Boston. В крайна 
сметка нито една от компаниите не подаде оферта.

Агенцията за приватизация взе решение за 
продажба на пакет от капитала на дружеството 
на "Табако Кепитъл Партнърс", но поради 
сериозни разногласия по стратегията за 
продажба процедурата беше прекратена. 

"Бритиш Американ Табако" подаде оферта за 
приватизацията на София�БТ и Пловдив�БТ., но 
процедурата отново се провали. 

Юни
Последните процедури са прекратени 
предизборно от тройната коалиция. 

Февруари
Подписан е договор за консултант по 
продажбата в лицето на "Ситигруп глобал 
маркетс лимитид".

Ноември
"Ситигруп глобал маркетс лимитид" предаде на 
Агенцията по приватизация маркетинговите 
разработки и пазарната оценка на дружеството.

Лидия Шулева губи поста вицепремиер и 
министър на икономиката под натиска на ДПС. 
Процедурата по приватизацията на 
"Булгартабак" отново се проваля. 

Края на годината
Правителството на ГЕРБ 
отново обяви приватизацията 
на "Булгартабак" за приоритет. 

Септември
след месеци забавяне 
Агенцията по приватизация 
одобри консултанта.

История
�� години в опити за приватизация

през миналата година компанията отчете 58% ръст на експорта на цигари▶
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Не съм виждал страте-
гията. Не ни е показва-
на. Нашият синдикат е 
против приватизацията на 
дружеството. Събираме 
подписка на работниците. 
90% от работещите са се 

подписали. 

До края на седмицата 
ще събираме подписите и 
ще ги внеса официално в 
Министерския съвет. 
Искат да продават пече-

ливше предприятие. За 
миналата година “Бул-
гартабак” е на печалба. 
С наличните машини и 
съоръжения дори не мо-
жем да изпълним всички 
поръчки.  

николай ненков, 
председател на независимия 
синдикат на тютюноработни-
ците към КНСБ

С близо 40% до 9.8 
млн. лв. се понижи 
финансовият резултат 
на най-голямата 
цигарена фабрика 
в групата на “ 
Булгартабак холдинг”

Годишната печалба на 
“Благоевград БТ” за 2010 
г. е 9.8 млн. лв., показва 
одитираният отчет на дру-
жеството. Сумата е с около 
40% по-ниска, отколкото 
беше в междинния отчет 
за края на четвъртото три-
месечие. Това означава, че 
одиторите на компанията 
са намалили резултата на 
дружеството. 

Увеличение на изписа-
ните провизии и разходите 
по обезценка на дълготрай-
ните материални активи са 
в основата на понижената 
печалба.

опит за обяснение
“По време на годишното 
приключване се прави и 
оценка на перспективите 
пред бизнеса, затова много 
често има разлика между 
годишния одитиран отчет и 
междинния”, обясни дирек-
торът за връзки с инвести-
торите в “Благоевград БТ” 
Лиляна Иванова. По думите 
й направена е обезценка на 
ДМА заради спада на па-
зарния дял и пониженото 
натоварване на машините за 
производство на цигари. 

“Имаме и изписани про-
визии, които са свързани с 
обезщетения за пенсиони-
ране, както и други разхо-
ди”, допълни Иванова. 

Според обяснителните 
бележки към отчета “Бла-
гоевград БТ” следва доста 
силна политика на социал-
ни разходи. Служителите 
в компанията получават 
финансови стимули при 

сватба, раждане на дете, 
новогодишни подаръци за 
деца под 12 години, а при 
платен годишен отпуск не 
по-малко от една средна ра-
ботна заплата за дружество-
то. При пенсиониране пък 
всеки служител получава 
по едно брутно трудово 
възнаграждение за всяка 
отработена календарна го-
дина в дружеството. 

резултат
Почти двоен спад в прихо-
дите от продажби у нас и 
силен ръст на износа отчете 
“Благоевград БТ” за мина-
лата година. Компанията 
е свила продажбите си за 
вътрешния пазар до 46.2 
млн. лв. спрямо отчетените 
над 80 млн. лв. през 2009 
г. Продажбите на външни 
пазари обаче се повишават 
през 2010 г. до 125 млн. 
спрямо отчетените 77.5 млн. 
лв. година по-рано.  

Одиторите свиха печалбата 
на “Благоевград БТ” 

Ние сме против приватизацията
С наличните машини и 
съоръжения дори не можем да 

изпълним всички поръчки

Нищо не ни е показва-
но. Мисля, че дори не е 
избран методът за при-
ватизация. Ние можем 
да поставяме социални 
клаузи, ако “Булгарта-
бак” ще се продава с 
конкурс. При продажба 
на търг - не може да се 

говори за изисквания от 
наша страна. Ние може 
да предложим много 
неща, но едва ли всички 
те ще бъдат изпълнени. 

Не би било редно 
синдикатите да имаме 
изисквания новият 

собственик да купува 
определени количества 
тютюн от български 
производители. Българ-
ският тютюн не достига 
и сега, така че произво-
дителите му нямат про-
блем да го реализират на 
пазара.  

Юли манойлов, 
председател на синдикалната 
федерация “Тютюнева 
промишленост” в КТ “Подкрепа”

Можем да поставяме 
условия само при конкурс

Не би било редно синдикатите 
да имаме изисквания новият 

собственик да купува български 
тютюн

Мениджмънтът 
прогнозира по-високи 
резултати през пър-
вото тримесечие на 
2011 г. 

Все още държавният “Бул-
гартабак холдинг” АД ще 
започне да изнася продукция 
в Молдова, Словения, Хър-
ватия и Полша. Това каза на 
среща с журналисти Алек-
сандър Манолев, председа-
тел на СД на “Булгартабак 
холдинг” АД. По думите му 
тези договори вече са подпи-
сани. “Водят се преговори 
за излизане на бързоразви-
ващите се пазари Израел, 
ЮАР, Йордания, още някол-
ко арабски страни”, каза още 
Александър Манолев.

прогноза
Мениджмънтът на холдин-
га очаква ръст във финансо-
вите резултати за тримесе-
чието на 2011 г. “Очакваме 
финансовите резултати за 

“Булгартабак” ще изнася 
цигари за Молдова, 
Словения, Хърватия и Полша

първото тримесечие да са 
много по-добри от предход-
ни съпоставими периоди”, 
каза от своя страна Иван 
Биларев, изпълнителен 
директор на “Булгартабак 
холдинг” АД. 

“Основната тежест при 
формирането на консолиди-
раната печалба през мина-
лата година е благодарение 
на реализираните приходи”, 
каза Александър Манолев. 
Консолидираният оборот 
на холдинга през миналата 
година достигна 312.8 млн. 
лв., като се повиши с 20% 
спрямо 2009 г. “През мина-
лата година имаме 58% ръст 
на експорта като обеми про-
дадени цигари и 86% ръст 
на приходите от износ, което 
означава, че сме увеличили 
цените и сме оптимизирали 
разходите”, добави Алек-
сандър Манолев.

По думите му през 2010 г. 
за пръв път след разбиване 
на монопола холдингът е 
успял да задържи пазарния 

си дял и дори да обърне 
тренда и да го увеличи. 
“Имаме ръст на пазарния 
дял след март 2010 г. В 
момента държим около 
37%.” 

Гаснещи цигари
След изискванията на Евро-
пейския съюз за производ-
ството на самозагасващи 
цигари от 17 ноември 2011 
г. фабриките на “Булгар-
табак холдинг” започват 
производството на само-
загасващи цигари. Те ще 
поскъпнат малко, но няма 
да се променят вкусовите 
им качества. Очакванията 
на мениджмънта са оскъ-
пяването да е 2 хил. лв. на 
тон заради по-специалната 
хартия, но холдингът няма 
да повишава цените.  

“Около 2400 души рабо-
тят в цялата структура на 
холдинга и нямаме наме-
рение да правим съкраще-
ние”, добави Биларев.

атанас Христов

нямаме намерение да правим съкращение в структурата на холдинга, каза 
иван Биларев (вдясно), изпълнителен директор на “Булгартабак холдинг” аД

СНимКа БоБи Тошев

▶

не до 2/3 от заложените 
450 млн. лв. в бюджета”, 
коментира Главчев пред 
Агенция “Фокус”. 

Доколко подготвяните 
нови социални клаузи ще 
променят цената, която ин-

веститорите биха платили, 
ще стане ясно при самата 
процедура. Предишните 
опити за приватизация на 
“Булгартабак” обаче не 
подкрепят твърденията на 
шефа на АПСК, че това 

няма да има прекалено го-
лямо значение. При всички 
случаи целта на икономи-
ческия министър Трайчо 
Трайков е сделката да се 
случи до края на годината.

иглика Филипова

през миналата година компанията отчете 58% ръст на експорта на цигари▶
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С тази инвестиция 
България се превръща 
в регионален лидер 
в производството на 
LED продукти

Ново производство на све-
тодиодни осветителни те-
ла стартира в Ботевград. 
Инвеститорът е “Инкотекс 
груп” - технологичен лидер 
в Източна Европа. Нови-
ят производствен процес 
ще е с напълно затворен 
цикъл - от светодиодния 
чип до крайния продукт ос-
ветителни тела за битово, 
офисно, улично, парково 
или индустриално прило-

жение. С разширяването 
на производството заводът 
на “Инкотекс” ще открие 
повече от 100 нови работни 
места. След предварителен 
анализ за изграждане на но-
вия завод е предпочетен Бо-
тевград заради наличието на 
квалифициран персонал.

планове
Стабилните международни 
позиции на “Инкотекс” и 
дългогодишната фирмена 
история дават увереност на 
ръководството на компания-
та, че ще се справи успешно 
и с производството в новата 
сфера на високите техно-
логии. Вицепрезидентът на 

компанията Пламен Дочев 
споделя, че производството 
на светодиодите ще даде 
свободата да се създават 
осветителни тела в почти 
всякакви разновидности и 
за различни приложения. 
По този начин крайният 
потребител ще може да си 
закупи високотехнологични 
осветителни тела, и то про-
изведени в България.

LED осветителните тела 
намаляват консумацията 
на енергия с до 90%, оп-
тимизирайки максимално 
използваната енергия. С 
тази инвестиция България 
се превръща в регионален 
лидер в производството на 

LED продукти.

Конкуренция
В средата на февруари про-
изводството си откри и ком-
панията “Окта лайт Бълга-
рия”, в която 51% държи 
производителят на акуму-
латори “Монбат”. В произ-
водствената линия в Годеч 
дружеството е инвестирало 
над 5 млн. USD. За констру-
ирането и производството 
на мощните светодиоди при 
откриването от компанията 
обявиха, че ще бъдат наети 
26 висококвалифицирани 
специалисти, а други 70 ду-
ши работят в производството 
на светодиодни осветители.

И в Ботевград ще правят светодиоди

Всички мобилни оператори махат 
подновяването за нови абонати
Решенията дойдоха малко преди гласуването на нов закон, 
който ще забрани тази практика
И трите основни български 
телекомуникационни опе-
ратора се отказаха от кла-
узата за автоматично под-
новяване на абонаментни 
договори, след като вчера 
това направи и “Глобул”. 

Мобилните оператори 
обаче влязоха в задочен 
спор по казуса. От “Мо-
билТел” обявиха във втор-
ник, че срочните договори, 
предлагани от телекома от 
5 април, няма да включват 
клауза за автоматично под-
новяване при изтичане на 
първоначалния срок. Вчера 
обаче от “Глобул” съоб-
щиха, че не считат пред-
приетите от “МобилТел” 
действия за решение на 
проблема. 

“Компанията изрази 
своето несъгласие с тази 
практика още когато тя бе-
ше въведена от основния 
конкурент преди няколко 
години. Много преди изо-
стрянето на общественото 
внимание към темата от по-
следните месеци “Глобул” 
нееднократно призовава 
регулаторните органи да 
вземат отношение. Когато 
това не се случи, “Глобул” 
въведе подобни клаузи и в 
своите договори с потреби-
телите, за да защити своята 
пазарна позиция”, се казва 
в съобщение на оператора.

различни мнения
От “Глобул” казват, че след 
като промяната при “Мо-
билТел” ще бъде въведена 
за всички нови договори 
за услуги, но не и за насто-
ящите, компанията също 
ще премахне автоматич-
ното продължаване на до-
говорите за своите нови 
абонати от 5 април 2011 г. 
и ще премахне тази клауза 
и за своите съществуващи 
абонати тогава, когато това 
бъде направено и от конку-
рента “МобилТел”. 

Телекомът с най-много 
абонати у нас обаче не е съ-
гласен със становището на 
своя конкурент. “В случая, 
в който съществуващ дого-
вор се подновява при нови 
условия, той няма да съдър-
жа клауза за автоматично 
подновяване”, обясниха за 
в. “Пари” от пресцентъра 
на “МобилТел”. Ако обаче 
клиентът предпочете да не 
поднови своя договор, този 
договор ще продължи да 
бъде валиден с първона-
чално избраните условия, 
уточняват от компанията.

решение на проблема
С тези свои действия и три-
те основни български теле-
комуникационни оператора 
се отказаха от клаузата за 
автоматично подновяване 
на абонаментни договори. 
“Виваком” от своя страна 
обяви, че няма да връща 
обратно клаузата за автома-
тично подновяване на сроч-
ните договори на всички 
свои клиенти. В началото на 
февруари операторът заяви, 
че клаузата за автоматично 
подновяване на договорите 
ще падне за един месец от 
март до април и ще бъде 
възобновена, ако остана-
лите играчи на пазара не 
последват примера му. От 
компанията все пак казаха, 
че предприетите от конку-
рентите стъпки във връзка 
с отпадането на тази клауза 
само за новите им абонати 
не решават проблемите на 
потребителите и на прак-
тика означават запазване на 
статуквото.

В сянката 
на новия закон
Всички тези решения се 
вземат малко преди гласу-
ването на нов Закон за елек-
тронните съобщения, под-
готвен от Министерството 
на транспорта, информаци-

Досегашните абонати на “Глобул” и “мобилТел” остават с валидни клаузи за удължаване на договорите▶

Информация
КРС 
санкционира 
“Виваком” 

Комисията за регулира-
не на съобщенията (КРС) 
реши да санкционира БТК 
АД, както и неговия изпъл-
нителен директор за неп-
редоставяне на инфор-
мация във връзка с разра-

▶

ботвания от регулатора 
анализ, свързан с услугата 
“линии под наем”. Предвид 
пазарното положение на 
историческото предприя-
тие БТК непредоставяне-
то на изисканите от КРС 
данни препятства адек-
ватния, коректен и цялос-
тен анализ на пазара, каз-
ват експертите на дър-
жавния регулатор.

На предприятието се ▶

налага имуществена санк-
ция в размер на 7000 лв. 
седмично, а на изпълнител-
ния му директор - глоба от 
700 лв. седмично до изпъл-
нение на задължението за 
предоставяне на инфор-
мация. В началото на 2011 
г. комисията е отправи-
ла покана за доброволно 
изпълнение на задължени-
ето до БТК. Предприяти-
ето обаче не е предоста-

вило пълна и точна инфор-
мация, поради което регу-
латорът е приел поста-
новлението за налагане на 
санкции. От компанията, 
по-известна с търговско-
то си име “Виваком”, обяс-
ниха за в. “Пари”, че все 
още не са се запознали в 
детайли с решението на 
регулаторната комисия 
и на този етап няма да го 
коментират.

онните технологии и съоб-
щенията. Проектозаконът 
беше обект на обществено 
обсъждане, което приклю-
чи на 29 март. Предложе-
ните в него законодателни 
промени ще обвържат и 
доставчиците на интернет 

и кабелна телевизия и пред-
виждат премахване на авто-
матичното подновяване на 
договорите. Контрактът с 
доставчик на мобилна или 
интернет услуга няма да 
надвишава 24 месеца, а по 
желание на  абоната срокът 

може да бъде фиксиран 
до 12 месеца. В случай че 
проектът на МТИТС бъде 
приет, договорът с телеко-
муникационна компания ще 
може да бъде подновяван 
само при изрично съгласие 
на абоната. В противен слу-

чай той ще се преобразува 
в безсрочен при същите 
условия. Потребителят ще 
има право да прекрати без-
срочния договор с едноме-
сечно предизвестие, без да 
дължи неустойки. 

пламен Димитров

СНимКА емилия КОСТАДиНОВА

Уличното осветление в много общини ще бъде 
подменено със светодиодни лампи  СНимКА bloomberg

▶
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Започна конференцията “Дни на Майкрософт 2011”
Събитието е най-
голямата техническа 
конференция в 
България и на него ще 
бъдат изнесени над 70 
лекции

Вчера започна десетото 
юбилейно издание на най-
голямата техническа конфе-
ренция в България - “Дни 
на Майкрософт 2011”, 
посветено на облачните 
технологии. Събитието се 
провежда на 30 и 31 март 
2011 г. в кино “Арена Мла-
дост”. 

От “Майкрософт Бълга-
рия” казаха, че тази година 
в инициативата са се за-
писали за участие над 700 
експерти и разработчици 
от сектора на информаци-
онните технологии. Те имат 
възможност да посетят над 
70 технически лекции на 
водещи световни и българ-
ски експерти в 4 паралелни 
технически сесии за разра-
ботчици и 4 сесии за ИТ 
специалисти. За пръв път 
събитието се провежда па-
ралелно в два града - София 
и Варна. Чрез видеокон-
ферентна връзка от Варна 
събитието беше открито от 

изпълнителния директор 
на “Майкрософт България” 
Георги Ранделов.

Участници
Старт на лекциите дадоха 
шотландският технологи-
чен “евангелист” и меж-
дународен лектор Анди 
Малоун и Мингфей Ян 
- “евангелист” в “Май-
крософт Сингапур”. Те 
запознаха публиката с бъ-
дещето на “Майкрософт” 
чрез демонстрация на ня-
кои от най-иновативните 
технологии на компанията. 
Заедно с тях на конферен-
цията участват 55 лектори, 
от които 15 чуждестранни. 
Едно от значимите имена 
сред лекторите тази година 
е това на Роб Майлс, пре-
подавател в Hull University 
във Великобритания, кой-
то ще говори за разработ-
ката на игри за Windows 
Phone. 

За първи път в десетго-
дишната история на “Дни 
на Майкрософт” се орга-
низира отделна сесия, пос-
ветена на разработката на 
компютърни игри. Лекции 
в този трак ще изнесат Мар-
тин Кадинов - управител на 
“Гейминг Ентъртеймънт”, и 
Иван Атанасов - дизайнер 

Оценката отразява 
спада на 
пазарния дял 
на компанията

Кредитният рейтинг на 
най-големия производи-
тел на мобилни телефони 
в света Nokia беше по-
нижен от рейтинговата 
агенция Standard&Poor’s. 
Причината за понижението 
е загубата на пазарен дял, 
както и слабите финансови 
резултати на финландската 
компания, съобщи “Блум-
бърг”.

Крачка назад
Дългосрочният рейтинг на 
Nokia е понижен само с 
една стъпка до А- със ста-
билна перспектива, допъл-
ниха от S&P. Това е първото 
понижение на агенцията 
от юни 1998 г., когато тя 
поставя оценка по дълга на 
компанията А.

“Понижението е отра-
жение на нашата ревизия 
върху рисковия профил на 
Nokia, като очакваме пазар-
ният дял на компанията при 
смартфоните да се свива 
допълнително през тази и 
следващата година”, допъл-
ниха от Standard&Poor’s.

още неприятни 
прогнози
На 11 февруари изпълни-
телният директор на фин-
ландската компания Стивън 
Елоп обяви, че ще използва 
платформата на Microsoft 

Агенцията Standard & Poor’s 
понижи рейтинга на Nokia

Windows Phone 7 за своя ос-
новна операционна система 
при смартфоните. Тя по-
степенно трябва да смени 
досегашната ОС Symbian. 
Нейната водеща позиция 
може да бъде застрашена 
през тази година от наби-
ращата скорост Android на 
Google. Изследователската 
компания IDC прогнози-
ра, че пазарният дял на 

Symbian ще се свие от 
20.9% за тази година до 
0.2% през 2015 г.

Продажбите на смартфо-
ни на Nokia намаляха през 
четвъртото тримесечие до 
30.8% от всички доставки. 
През 2007 г. преди навли-
зането на първия iPhone 
на Apple финландската 
компания разполагаше с 
пазарен дял от 50.8%, на-

помня “Блумбърг”. 

патентни спорове
От Nokia не смятат, че не-
успехът на заведеното па-
тентно дело срещу Apple 
или споровете им с други 
компании ще се отразят 
на финансовото състояние 
на компанията. На 25 март 
съдия от американската 
международна търговска 

комисия реши, че Apple не 
е нарушил петте патента на 
Nokia, както се твърдеше 
от страна на финландците. 
Решението още не е вля-
зло в сила. Финландската 
компания не е съгласна 
с присъдата и ще изча-
ка мотивите за нея, преди 
да предприеме следваща 
стъпка. Причините за при-
съдата ще бъдат публику-

вани, щом двете компании 
редактират информацията 
за тях, която представлява 
търговска тайна. Nokia за-
веде дело срещу Apple за 
нарушаване на патенти за 
камерата, издръжливостта 
на батерията, тъчскрийна 
и съобщенията. Очаква се 
на 24 юни присъдата на 
патентния съд да бъде пуб-
ликувана. 

на игри и управител на 
Savage Dreams. 

райониране
Освен лекциите на изложе-
нието са отделени и още ня-
колко зони. В зоната за дис-

кусии участниците могат 
да влязат в личен контакт с 
лекторите, както и имат въз-
можността да видят реални 
демонстрации по конкретни 
въпроси. Още една зона - за 
представяне на успешни 

технологични казуси, дава 
възможност за споделяне 
на успешни практики и об-
мяна на опит с експерти в 
различни области, казват от 
“Майкрософт”. Паралелно 
с платените сесии е изгра-

дена специална безплатна 
експо зона отделно от тази 
за регистриралите се учас-
тници. Щандове в експо зо-
ната имат всички спонсори 
на конференцията.

пламен Димитров

Тази година в инициативата са се записали за участие над 700 експерти и разработчици от IT сектора  
снимка марина ангелова

▶

снимка bloomberg

30.8%
 е пазарният дял на “но-

киа” при смартфоните 
при 50,8% през 2007 г.

▶

0.2%
 ще е пазарният дял на 

операционната система 
OC Symbian, която “но-
киа” използва досега

▶

Standard&Poor’s: 
очакваме пазарният 
дял на компанията при 
смартфоните да се свива 
допълнително през тази 
и следващата година

▶



▶ Котировки на взаимните фондове
Фонд

Тип	 	 Ем.	ст/ст	 	 ЦОИ		 	 	 	 Доходност	и	Риск	 	
	 	 	 	 	 	 	 От	началото			 Стандартно	 За	последните		 От	началото	 Начало	на	публ.	
	 	 	 	 	 	 	 на	годината	 	отклонение	 12	мес.	 	на	публ.	предл.	 предлагане
	 	 	 	 	 	 	 (не	се	анюализира)	 	 	 	(анюализирана)	
	 за	поръчки	 за	поръчки	 за	поръчки	 след	края	 преди	края		 	 	 	 	 	
	 над	20000	лв	 от	2000	до	20000	 под	2000	лв	 	на	2-та	год.	 на	2-та	год.

Аврора	Капитал	АД
Аврора	кепитъл	-	балансиран
Аврора	кепитъл	-	global	commodity	fund
ДФ	Аврора	Кепитъл	Югоизточна	Европа
Актива	Асет	Мениджмънт	АД	
Дф	Актива	Високодоходен
ДФ	Актива	Балансиран
Астра	Асет	Мениджмънт	АД	

ДФ	Астра	Кеш
ДФ	Астра	Баланс
ДФ	Астра	Плюс
БенчМарк	Асет	Мениджмънт	АД	
ДФ	БенчМарк	Фонд-1	Акции	и	Облигации
ИД	БенчМарк	Фонд-2	Акции
ДФ	БенчМарк	Фонд-3	Сектор	Недвижими	Имоти
ДФ	БенчМарк	Фонд-4	Енергетика
ДФ	БенчМарк	Фонд-5	ЦИЕ
БенчМарк	Фонд-6	Паричен
Болкан	Капитал	Мениджмънт	АД
ДФ	БКМ	Балансиран	Капитал
ДФ	Европа
ДФ	Балкани
Варчев	Мениджинг	Къмпани	ЕАД
ДФ	Варчев	високодоходен	фонд
ДФ	Варчев	Балансиран	фонд
ДСК	Управление	на	активи	АД	
ДФ	ДСК	Стандарт
ДФ	ДСК	Баланс
ДФ	ДСК	Растеж
ДФ	ДСК	Имоти
ДФ	„ДСК	Евро	Актив”
Елана	Фонд	Мениджмънт	АД	
ДФ	Елана	Балансиран	Евро	Фонд
ДФ	Елана	Балансиран	Доларов	Фонд
ИД	Елана	Високодоходен	Фонд
ДФ	Елана	Фонд	Паричен	Пазар
ДФ	Елана	Долар	Фонд
ДФ	Елана	Еврофонд
ДФ	Елана	Глобален	Фонд	Акции
Златен	Лев	Капитал	АД	
ИД	Златен	лев	

ДФ	Златен	лев	Индекс	30		
Капман	Асет	Мениджмънт	АД	

ДФ	Капман	Фикс	
ИД	Капман	Капитал
ДФ	Капман	Макс
Карол	Капитал	Мениджмънт	ЕАД	
ИД	Адванс	Инвест
ДФ	Адванс	Източна	Европа
Адванс	IPО	Фонд	
КД	Инвестмънтс	ЕАД
ДФ	КД	Облигации	България
ИД	КД	Пеликан
ДФ	КД	Акции	България
КТБ	Асет	Мениджмънт	АД	

КТБ	Балансиран	Фонд
КТБ	Фонд	Акции
ОББ	Асет	Мениджмънт	АД
ДФ	ОББ	Платинум	Облигации
ИД	ОББ	Балансиран	Фонд
ДФ	ОББ	Премиум	Акции
ДФ	ОББ	Патримониум	Земя
Оверон	Финанс	АД
ДФ	Оверон	ПРЕСТО
ПФБК	Асет	Мениджмънт	АД	

ДФ	ПИБ-Авангард
ДФ	ПИБ-Класик
ДФ	ПИБ-	Гарант
Райфайзен	Асет	Мениджмънт	(България)	ЕАД		
Райфайзен	(България)	Фонд	Паричен	Пазар
Райфайзен	(България)		Фонд	Облигации
Райфайзен	(България)		Балансиран	Фонд
Райфайзен	(България)	Фонд	Акции
Райфайзен	(България)	Балансиран	Доларов	Фонд
Райфайзен	(България)	Фонд	Защитена	Инвестиция	в	Евро

Свободен	период	от	07.08.2010	до	16.08.2010
Лимитиран	период”	от	17.08.2010	до	14.11.2010

Сентинел	Асет	Мениджмънт	АД
Договорен	фонд	Сентинел	-	Рапид
Договорен	фонд	Сентинел	-	Принсипал

Стандарт	Асет	Мениджмънт	АД
ДФ	Стандарт	Инв.	Балансиран	Фонд
ДФ	Стандарт	Инв.	Високодоходен	Фонд
ДФ	Стандарт	Инв.	Международен	Фонд
ДФ	Стандарт	Инв.	Консервативен	Фонд
Статус	Капитал	АД		

Статус	Нови	Акции
Статус	Финанси

ДФ	Статус	Глобал	ETFs
Ти	Би	Ай	Асет	Мениджмънт	ЕАД	
ИД	Ти	Би	Ай	Евробонд
ДФ	Ти	Би	Ай	Комфорт
ДФ	Ти	Би	Ай	Хармония
ДФ	Ти	Би	Ай	Динамик
ДФ	Ти	Би	Ай	Съкровище
ЦКБ	Асетс	Мениджмънт	ЕАД	
ЦКБ	Лидер
ЦКБ	Актив
ЦКБ	Гарант
Юг	Маркет	Фонд	Мениджмънт	АД	
ДФ	Юг	Маркет	Максимум
ДФ	Юг	Маркет	Оптимум

Източник:	БАУД	(www.baud.bg)		

Смесен	-	балансиран	 5.0538	 5.0791	 5.2560	 	 5.0538	 4.9527	 	 	 1.64%	 14.71%	 2.13%	 -19.26%	 21.01.2008
фонд	в	акции	 7.8187	 7.8578	 8.1314	 	 7.8187	 7.6623	 	 	 3.46%	 13.03%	 19.57%	 -7.44%	 23.01.2008
фонд	в	акции	 10.2112	 10.3644	 10.6196	 	 0.0000	 0.0000	 	 	 0.29%	 0.10%	 1.20%	 1.38%	 23.09.2009
	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	
фонд	в	акции	 2.4614	 	 	 	 2.4614	 	 	 	 9.97%	 29.35%	 0.64%	 -47.67%	 12.11.2007
Смесен	-	балансиран	 2.8640	 	 	 	 2.8640	 	 	 	 9.25%	 25.88%	 -0.55%	 -41.28%	 12.11.2007

Фонд	на	паричен	пазар	 11.6457	 	 11.6399	 	 11.6224	 11.6341	 11.6341	 11.6399	 1.47%	 0.10%	 6.53%	 6.33%	 06.10.2008
Смесен	-	балансиран	 11.3564	 	 11.2999	 	 11.1869	 11.2434	 	 0.0000	 4.71%	 10.89%	 5.56%	 5.11%	 06.10.2008
фонд	в	акции	 10.8988	 	 10.8446	 	 10.6819	 10.7362	 	 0.0000	 7.93%	 13.14%	 7.61%	 3.36%	 06.10.2008
	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	
Смесен	-	балансиран	 15.0601	 	 	 	 14.9110	 	 	 	 10.05%	 7.03%	 11.72%	 7.84%	 14.12.2005
фонд	в	акции	 9.3361	 	 	 	 9.2437	 	 	 	 15.81%	 12.01%	 11.88%	 -1.08%	 01.03.2006
фонд	в	акции	 4.2424	 	 	 	 4.2004	 	 	 	 -3.07%	 13.49%	 -23.04%	 -16.81%	 21.06.2006
фонд	в	акции	 8.4265	 	 	 	 8.1811	 	 	 	 4.82%	 12.59%	 3.28%	 -6.83%	 05.02.2008
фонд	в	акции	 11.8278	 	 	 	 11.4833	 	 	 	 4.94%	 12.56%	 4.44%	 4.75%	 05.02.2008
Фонд	на	паричен	пазар	 12.4275	 	 	 	 12.4275	 	 	 	 1.30%	 0.26%	 7.22%	 8.90%	 03.06.2008
		 	 	 	 	 до	2	г.	 	 над	2	г.	 	 	 	 	 	
Смесен	-	балансиран	 83.2310	 	 	 	 82.9397	 	 83.2310	 	 0.65%	 1.11%	 0.60%	 -3.85%	 20.11.2006
фонд	в	акции	 51.4851	 	 	 	 51.2277	 	 51.4851	 	 5.48%	 1.87%	 1.08%	 -11.14%	 20.11.2006
фонд	в	акции	 64.7608	 	 	 	 64.4370	 	 64.7608	 	 0.24%	 4.51%	 -12.09%	 -10.11%	 03.10.2007
	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	
фонд	в	акции	 102.1942	 	 	 	 100.6726	 	 	 	 4.01%	 3.36%	 -0.91%	 0.35%	 04.01.2007
Смесен	-	балансиран	 79.1942	 	 	 	 78.0152	 	 	 	 -0.12%	 2.02%	 -4.98%	 -6.42%	 25.06.2007
	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	
фонд	в	облигаци	 1.34386	 	 	 	 1.34118	 	 	 	 1.43%	 0.62%	 5.66%	 5.68%	 01.12.2005
Смесен	-	балансиран	 1.14729	 	 	 	 1.14043	 	 	 	 4.52%	 4.02%	 6.33%	 2.55%	 01.12.2005
фонд	в	акции	 0.83663	 	 	 	 0.82421	 	 	 	 8.42%	 8.87%	 7.42%	 -3.64%	 01.03.2006
Смесен	-	консервативен	0.76962	 	 	 	 0.76502	 	 	 	 1.92%	 2.82%	 5.61%	 -8.28%	 07.03.2008
Смесен	-	консервативен	1.06684	 	 	 	 1.06365	 	 	 	 0.96%	 0.33%	 2.97%	 3.36%	 07.05.2009

Смесен	-	балансиран	 105.0983	 	 	 	 104.0525	 	 	 	 5.25%	 6.75%	 0.66%	 0.85%	 07.12.2005
Смесен	-	балансиран	 108.6196	 	 	 	 107.5388	 	 	 	 4.27%	 6.03%	 -1.63%	 1.54%	 06.03.2006
фонд	в	акции	 91.0800	 	 	 	 89.7240	 	 	 	 7.62%	 9.57%	 -0.38%	 -0.45%	 20.06.2005
Фонд	на	паричен	пазар	 126.9281	 	 	 	 126.9281	 	 	 	 1.78%	 0.36%	 8.04%	 7.23%	 31.10.2007
Смесен	-	консервативен	 95.3760	 	 	 	 94.9949	 	 	 	 0.58%	 1.91%	 3.53%	 -1.52%	 01.02.2008
Смесен	-	консервативен	109.6495	 	 109.5400	 	 109.2114	 	 109.5400	 	 1.44%	 0.27%	 5.84%	 5.35%	 01.07.2009
фонд	в	акции	 101.9295	 	 100.9203	 	 99.9111	 	 100.6680	 	 N/A	 N/A	 N/A	 N/A	 15.11.2010
	
Смесен	-	балансиран	 5.2321		 	 	 	 5.2009		 	 	 	 7.55%	 8.91%	 6.54%***	 5.45%	 08.07.1999
	 до	100	000	лв	 от	100	001	до	1	000	000	лв.	 	над	1	000	000	лв.
фонд	в	акции	 1.0999		 1.0944		 1.0917		 	 1.0863		 	 	 	 16.12%	 14.60%	 7.11%***	 4.78%	 01.06.2009
	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	
Фонд	на	паричен	пазар	 10.0244	 	 	 	 0.0000	 	 	 	 N/A	 N/A	 N/A	 N/A	 01.06.2010
Смесен	-	балансиран	 19.1309		 	 	 	 18.9975		 	 	 	 8.47%	 8.02%	 3.39%	 10.52%	 28.09.2004
фонд	в	акции	 11.9400	 	 	 	 11.7740		 	 	 	 10.27%	 10.12%	 0.57%	 3.32%	 05.01.2006
	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	
фонд	в	акции	 1.2039		 	 	 	 1.1861		 	 	 	 5.80%	 10.99%	 -11.77%	 1.79%	 10.05.2004
фонд	в	акции	 0.8856		 	 	 	 0.8725	 	 	 	 5.35%	 17.57%	 7.89%	 -3.00%	 04.10.2006
фонд	в	акции	 1.0762		 	 	 	 1.0603	 	 	 	 -0.90%	 10.35%	 13.62%	 1.77%	 23.11.2007
	 до	100	000	лв.	 	 над	100	000	лв.	 	 	 	 	 	 	 	 	 	
фонд	в	облигаци	 132.5086	 	 132.3105	 	 132.0464	 	 	 	 0.30%	 3.11%	 3.03%	 5.83%	 04.05.2006
Смесен	-	балансиран	 14.9823	 	 14.9823	 	 14.8340	 	 	 	 4.62%	 8.08%	 -0.44%	 2.61%	 17.12.2004
фонд	в	акции	 0.8237	 	 0.8156	 	 0.8075	 	 	 	 7.04%	 15.02%	 7.91%	 -4.26%	 04.05.2006
	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	
Смесен	-	балансиран	 865.4712	 	 	 	 858.9963	 	 	 	 5.46%	 4.22%	 8.44%	 -4.96%	 09.05.2008
фонд	в	акции	 779.0554	 	 	 	 773.2270	 	 	 	 5.81%	 4.49%	 7.98%	 -8.35%	 09.05.2008
	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	
фонд	в	облигаци	 11.6545	 	 	 	 11.6545	 	 	 	 0.98%	 1.06%	 5.61%	 3.01%	 30.01.2006
Смесен	-	балансиран	 135.6235	 	 	 	 135.6235	 	 	 	 8.79%	 6.11%	 13.05%	 4.05%	 30.01.2005
фонд	в	акции	 8.4116	 	 	 	 8.4116	 	 	 	 16.44%	 11.58%	 20.96%	 -3.29%	 30.01.2006
фонд	в	акции	 10.9542	 	 	 	 10.9542	 	 	 	 5.28%	 3.40%	 8.85%	 4.31%	 30.01.2009
	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	
фонд	в	акции	 7.8919	 	 	 	 0.0000	 	 	 	 N/A	 N/A	 N/A	 N/A	 25.06.2009
	 за	поръчки	до	100	000	лв	 	 за	поръчки	над	100	000	лв
фонд	в	акции	 0.5903	 	 0.5941	 	 0.5911	 	 	 	 5.58%	 10.20%	 12.88%	 -14.37%	 19.11.2007
Смесен	-	балансиран	 0.7879	 	 0.7852	 	 0.7825	 	 	 	 3.37%	 4.27%	 5.24%	 -6.95%	 19.11.2007
Смесен	-	консервативен	 1.0295	 	 1.0280	 	 1.0265	 	 	 	 2.06%	 1.07%	 6.30%	 0.83%	 19.11.2007
	 до	50	000	лв	/	40000	USD	 	 над	50	000	лв	/	40000	USD	 	 	 	 	 	 	 	 	 	
Фонд	на	паричен	пазар	 1.3024	 	 1.3004	 1.2984	 	 	 	 1.38%	 0.11%	 5.90%	 5.35%	 16.03.2006
фонд	в	облигаци	 1.3189	 	 1.3150	 1.3111	 	 	 	 1.01%	 0.48%	 5.28%	 5.59%	 16.03.2006
Смесен	-	балансиран	 0.8933	 	 0.8897	 0.8861	 	 	 	 2.59%	 3.64%	 2.68%	 -2.29%	 16.03.2006
фонд	в	акции	 0.6691	 	 0.6658	 0.6625	 	 	 	 4.80%	 6.49%	 -0.21%	 -7.76%	 16.03.2006
Смесен	-	балансиран	 0.7613	 	 0.7583	 0.7553	 	 	 	 5.55%	 5.37%	 -0.39%	 -8.46%	 11.02.2008
Фонд	на	паричен	пазар	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 19.01.2010
	 0.0000	 	 0.0000	 0.0000	 	 	 	 N/A	 N/A	 N/A	 N/A	
	 1.0620	 	 1.0609	 1.0079	 	 	 	 1.26%	 0.21%	 5.26%	 5.10%	

Фонд	на	паричен	пазар	 1.2014	 	 	 1.2014	 	 	 	 0.86%	 0.14%	 3.80%	 3.76%	 15.11.2005
Смесен	-	балансиран	 1.0583	 	 	 до	90	дни	 	 над	90	дни	 	 1.34%	 3.55%	 3.47%	 0.86%	 12.09.2005
	 	 	 	 1.0425	 	 1.0530	 	 	 	 	 	

Смесен	-	балансиран	 8.4731	 	 	 8.4731	 	 	 	 9.56%	 8.94%	 6.08%	 -3.21%	 01.03.2006
фонд	в	акции	 7.3083	 	 	 7.3083	 	 	 	 10.88%	 9.71%	 6.06%	 -5.98%	 01.03.2006
фонд	в	акции	 2.9730	 	 	 2.9730	 	 	 	 -0.78%	 13.15%	 1.57%	 -26.24%	 05.04.2007
Смесен	-	консервативен	 10.0604	 	 	 10.0604	 	 	 	 -4.71%	 2.52%	 -2.82%	 0.26%	 12.12.2008
	 клас	А	за	поръчки	 клас	А	за	поръчки	 клас	А	за	поръчки	 клас		В	 Клас	А										Клас	В	при	изпълнена	 					Клас	В	при	прекратена
	 до	20000	лв	 над	20000	до	300000	 над	300000	 		 	 инв.	схема	 инв.	схема
фонд	в	акции	 0.7777	 0.7739	 0.7719																																						0.7662																	0.7662	 0.7700	 	 0.7509	 1.12%	 11.86%	 -2.20%	 -5.33%	 22.05.2006
фонд	в	акции	 0.4371	 0.4349	 0.7719																																					0.4306																	0.4306	 0.4328	 	 0.4220	 3.16%	 13.27%	 -3.21%	 -19.38%	 02.05.2007
	 	за	поръчки	до	250	000	евро	 	 		за	поръчки	над	250	000	евро	 	Цена	 	 		 	 	 	 	
фонд	в	акции	 107.9677	 	 106.6414																																																																																																																											105.8455	 	 -7.00%	 N/A	 N/A	 N/A	 03.05.2010
	 	 	 	 	 	 	 	
фонд	в	облигаци	 316.6855	 	 	 	 315.7369	 	 	 	 0.88%	 3.51%	 0.13%	 6.36%	 17.11.2003
	 13.5391	 	 	 	 13.2723	 	 	 	 2.25%	 3.45%	 2.07%	 5.63%	 27.12.2005
Смесен	-	балансиран	 12.4799	 	 	 	 12.1128	 	 	 	 3.59%	 6.34%	 1.89%	 3.91%	 27.12.2005
фонд	в	акции	 9.3182	 	 	 	 9.0441	 	 	 	 5.94%	 11.65%	 6.79%	 -1.65%	 07.09.2005
Смесен	-	балансиран	 21.9066	 	 	 	 21.9066	 	 	 	 5.04%	 5.27%	 6.99%	 2.65%	 08.10.2007
	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	
фонд	в	акции	 6.8321	 	 	 	 6.7979	 	 	 	 -1.69%	 5.86%	 2.01%	 -9.47%	 01.06.2007
Смесен	-	балансиран	 8.2355	 	 	 	 8.1943	 	 	 	 -2.18%	 5.91%	 2.09%	 -4.95%	 01.06.2007
фонд	в	облигаци	 12.0594	 	 	 	 12.0293	 	 	 	 1.63%	 1.74%	 9.22%	 5.23%	 04.09.2007
	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	
фонд	в	акции	 1.2726	 	 	 	 1.2471	 	 	 	 4.06%	 6.16%	 4.85%	 5.47%	 18.09.2006
Смесен	-	балансиран	 1.1284	 	 	 	 1.1171	 	 	 	 3.65%	 5.35%	 7.17%	 4.41%	 10.06.2008

Взаимен фонд
Нетна стойност 
на активите на 

дял (НСАД)

Емисионна 
стойност  

(цена при покупка)

Цена при 
обратно 

изкупуване
Цени за 1 дял за 31/03/2011

ОТП	Централно-европейски	фонд	в	акции €	1,305103 €	1,331205 €	1,298577
ОТП	Международен	фонд	в	акции	-	Ю	Би	Ес	
Фонд	на	фондовете €	0,938849 €	0,957626 €	0,934155

ОТП	-	Ди	Ви	Ес	Фонд	на	Фондовете	в	акции	
от	развиващи	се	пазари €	0,867223 €	0,884567 €	0,862887

Цените	 са	 валидни	 за	 поръчки,	 подадени	 на	 28/03/2011	 г.	 Включените	 в	 цените	 разходи	 са	 както	
следва:	при	придобиване	-	2.00%	от	НСАД,	но	не	по-малко	от	10	евро	(левовата	им	равностойност)	
по	една	поръчка;	при	обратно	изкипиване	-	0.50%	от	НСАД.	

Цени за 1 дял за 31/03/2011
ДСК	Фонд	Паричен	Пазар 1,158411	лв. 1,158411	лв. 1,158411	лв.
Цените	 са	 валидни	 за	 поръчки	 подадени	 на	 28/03/2011	 г.	 Няма	 разходи	 при	 емитиране	 и	 обратно	
изкупуване	на	дялове	на	фонда.	Информация	може	да	се	получи	от	Call	Center	на	“Банка	ДСК”	ЕАД	на	
тел.	0700	10	375	на	цената	на	един	градски	разговор	и	на	интернет	страниците	www.dskbank.bg	и	
www.otpbank.hu	

„Ти	Би	Ай	Асет	Мениджмънт”	ЕАД	-	Цени	при	прехвърляне	за	дата	31.03.2011	г.

ПРЕХВЪРЛЯНЕ	ОТ:

ПРЕХВЪРЛЯНЕ	В:
Ти	Би	Ай		Евробонд

(Емисионна	
ст-ст)

Ти	Би	Ай	Комфорт
(Емисионна	

ст-ст)

Ти	Би	Ай	Хармония
(Емисионна	

ст-ст)

Ти	Би	Ай	Динамик
(Емисионна

	ст-ст)
Ти	Би	Ай	Евробонд
Ти	Би	Ай	Комфорт
Ти	Би	Ай	Хармония
Ти	Би	Ай	Динамик
Цените	са	в	лева	и	са	валидни	за	поръчки,	подадени	предишния	работен	ден.	Разходите	за	емитиране	на	една	акция	или	
един	дял	са	включени	в	горепосочените	цени.
Цената	на	обратно	изкупуване	на	една	акция/един	дял	на	съответния	фонд,	от	който	е	прехвърлянето	е	равна	на	Нет-
ната	стойност	на	активите	на	една	акция	или	на	един	дял	на	този	фонд.

Валута Код За  Стойност Разлика
Currency Code For Rate Difference
ЕВРо EUR 1 1,96 0
АВСТРАЛИйСКИ	ДОЛАР	 AUD	 1	 1,43096	 0,00947
БРАЗИЛСКИ	РЕАЛ	 BRL	 10	 8,45655	 0,08757
КАНАДСКИ	ДОЛАР	 CAD	 1	 1,43033	 0,00656
ШВЕйЦАРСКИ	ФРАНК	 CHF	 1	 1,50530	 -0,00418
КИТАйСКИ	РЕНМИНБИ	ЮАН	 CNY	 10	 2,11713	 -0,00232
ЧЕШКА	КРОНА	 CZK	 100	 7,97387	 -0,00553
ДАТСКА	КРОНА	 DKK	 10	 2,62271	 0,00004
БРИТАНСКА	ЛИРА	 GBP	 1	 2,22532	 0,00644
ХОНКОНГСКИ	ДОЛАР	 HKD	 10	 1,78295	 -0,00052
ХЪРВАТСКА	КУНА	 HRK	 10	 2,65107	 0,00362
УНГАРСКИ	ФОРИНТ	 HUF	 1000	 7,32246	 0,01859
ИНДОНЕЗИйСКА	РУПИЯ	 IDR	 10000	 1,58898	 -0,00667
ИЗРАЕЛСКИ	ШЕКЕЛ		 ILS		 10	 3,95533	 0,00480
ИНДИйСКА	РУПИЯ	 INR	 100	 3,10173	 -0,00321
ИСЛАНДСКА	КРОНА	 ISK	 	 	 0,00000
ЯПОНСКА	йЕНА	 JPY	 100	 1,67151	 -0,02038
ЮжНОКОРЕйСКИ	ВОН	 KRW	 1000	 1,26099	 0,01153
ЛИТОВСКИ	ЛИТАC	 LTL	 10	 5,66448	 0,00000
ЛАТВИйСКИ	ЛАТ	 LVL	 1	 2,75741	 -0,00039
МЕКСИКАНСКО	ПЕСО	 MXN	 10	 1,16466	 0,00328
МАЛАйЗИйСКИ	РИНГИТ	 MYR	 10	 4,58803	 -0,00323
НОРВЕжКА	КРОНА	 NOK	 10	 2,48596	 0,01148
НОВОЗЕЛАНДСКИ	ДОЛАР	 NZD	 1	 1,05470	 0,01053
ФИЛИПИНСКО	ПЕСО	 PHP	 100	 3,20004	 0,00528
ПОЛСКА	ЗЛОТА	 PLN	 10	 4,90429	 0,00921
НОВА	РУМЪНСКА	ЛЕЯ	 RON	 10	 4,76625	 0,02197
РУСКА	РУБЛА	 RUB	 100	 4,85966	 -0,03407
ШВЕДСКА	КРОНА	 SEK	 10	 2,19300	 0,01623
СИНГАПУРСКИ	ДОЛАР	 SGD	 1	 1,09989	 -0,00118
ТАйЛАНДСКИ	БАТ	 THB	 100	 4,57825	 -0,00623
НОВА	ТУРСКА	ЛИРА	 TRY	 10	 8,92258	 0,02516
ЩАТСКИ	ДОЛАР	 USD	 1	 1,38810	 -0,00237
ЮжНОАФРИКАНСКИ	РАНД	 ZAR	 10	 2,03174	 0,00870
ЗЛАТО	(1	ТРОй	УНЦИЯ)	 XAU	 1	 1970,56000	 10,29000

▶ Kурсове на чуждестранни валути

Обменни	курсове	на	чуждестранните	валути	към	левa	за	31.03.2011	година.	
Тези	курсове	се	основават	на	чл.	29,	ал.	2	от	Закона	за	БНБ	и	референтните	курсове	на	ЕЦБ	
за	съответния	ден,	и	се	прилагат	за	целите	на	статистическата	и	счетоводната	отчетност.
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ВАЛУТА Код Купува Продава  Hай-висока Hай-ниска

Currency Code Buy Sell High Low

ЩАТСКИ	ДОЛАР	 USD	 1,4093	 1,4094	 1,4128	 1,4052

БРИТАНСКА	ЛИРА	 GBP	 0,8779	 0,8780	 0,8819	 0,8753

ЯПОНСКА	йЕНА	 JPY	 117,0000	 117,0200	 117,2800	 116,2200

ШВЕйЦАРСКИ	ФРАНК	 CHF	 1,3007	 1,3009	 1,3039	 1,2961

НОРВЕжКА	КРОНА	 NOK	 7,8750	 7,8780	 7,9009	 7,8664

ШВЕДСКА	КРОНА	 SEK	 8,9273	 8,9300	 8,9566	 8,9107

КАНАДСКИ	ДОЛАР	 CAD	 1,3691	 1,3695	 1,3761	 1,3640

АВСТРАЛИйСКИ	ДОЛАР	 AUD	 1,3665	 1,3668	 1,3720	 1,3625

УНГАРСКИ	ФОРИНТ	 HUF	 267,0000	 267,1500	 268,2500	 266,4300

ЧЕШКА	КРОНА	 CZK	 24,5380	 24,5520	 24,5630	 24,4490

РУСКА	РУБЛА	 RUB	 40,1966	 40,2406	 40,3186	 39,9564

ПОЛСКА	ЗЛОТА	 PLN	 4,0119	 4,0150	 4,0180	 3,9827

▶ Валути спрямо евро 

Най-високият	курс	е	най-високият	курс	купува,	най-ниският	-	най-ниският	курс	продава.	
Данни	от	17.00	ч	българско	време	на	30.03.2011	г.

Договорен	фонд

Стойност за един дял 30.03.2011 г. Доходност

Емисионна	
стойност

Цена	на	обр.	изк. От	началото	на	
годината За	последните	12	

месеца
до	90	дни над	90	дни (Не	се	анюализира)

Сентинел - Принсипал 1.0600  лв. 1.0442  лв. 1.0547  лв. 1,50 % 3,50 %

Сентинел - Рапид 1,2017  лв. 1,2017  лв. 0,88  % 3,76%

За	ДФ	„Сентинел	–	Принсипал”	разходите	по	емитирането	в	размер	на	0,5	%	и	по	обратното	изкупуване	в	размер	на		
1	%	от	НСА	на	един	дял	са	включени	в	емисионната	стойност,	респективно	в	цената	на	обратно	изкупуване	за	дялове,	
държани	 по-малко	 от	 90	 дни.	 За	 ДФ	 „Сентинел	 –	 Рапид”	 емисионната	 стойност	 и	 цената	 на	 обратно	 изкупуване	 са	
равни	на	НСА	на	един	дял.

Цените са валидни за поръчки, подадени на 29 март 2011 г.

www.sentinel-am.bg
тел.	02/	980	14	26

Валутният	курс	за	митнически	цели	е	курсът	
на	БНБ	определен	в	предпоследната	сряда	от	
месеца	и	публикуван	този	или	на	следващия	ден,	
който	се	използва	през	следващия	календарен	
месец,	освен	ако	не	бъде	заменен	от	курса	
определен	по	чл.	91	от	ППЗМ.	Курсовете	сa	
валидни	до	24.00	часа	на	31.03.2011	г.	

Валута Код За  Стойност 
Currency Code For Rate 
АВСТРАЛИйСКИ	ДОЛАР	 AUD	 1	 1,46
БРАЗИЛСКИ	РЕАЛ	 BRL	 10	 8,68
КАНАДСКИ	ДОЛАР	 CAD	 1	 1,46
ШВЕйЦАРСКИ	ФРАНК	 CHF	 1	 1,51
КИТАйСКИ	РЕНМИНБИ	ЮАН	 CNY	 10	 2,2
ЧЕШКА	КРОНА	 CZK	 100	 8,06
ДАТСКА	КРОНА	 DKK	 10	 2,62
БРИТАНСКА	ЛИРА	 GBP	 1	 2,32
ХОНГКОНГСКИ	ДОЛАР	 HKD	 10	 1,86
ХЪРВАТСКА	КУНА	 HRK	 10	 2,65
УНГАРСКИ	ФОРИНТ	 HUF	 1000	 7,18
ИНДОНЕЗИйСКА	РУПИЯ	 IDR	 10000	 1,6
ИНДИйСКА	РУПИЯ	 INR		 100	 3,19
ЯПОНСКА	йЕНА	 JPY	 100	 1,76
ЮжНОКОРЕйСКИ	ВОН	 KRW	 1000	 1,3
ЛИТОВСКИ	ЛИТАС	 LTL	 10	 5,66
ЛАТВИйСКИ	ЛАТ	 LVL	 1	 2,78
МЕКСИКАНСКО	ПЕСО	 MXN	 10	 1,21
МАЛАйЗИйСКИ	РИНГИТ	 MYR	 10	 4,74
НОРВЕжКА	КРОНА	 NOK	 10	 2,5
НОВОЗЕЛАНДСКИ	ДОЛАР	 NZD	 1	 1,13
ФИЛИПИНСКО	ПЕСО	 PHP	 100	 3,27
ПОЛСКА	ЗЛОТА	 PLN	 10	 5,06
НОВА	РУМЪНСКА	ЛЕЯ	 RON	 10	 4,59
РУСКА	РУБЛА	 RUB	 100	 4,86
ШВЕДСКА	КРОНА	 SEK	 10	 2,19
СИНГАПУРСКИ	ДОЛАР	 SGD	 1	 1,13
ТАйЛАНДСКИ	БАТ	 THB	 100	 4,75
ТУРСКА	ЛИРА	 TRY	 10	 9,41
ЩАТСКИ	ДОЛАР	 USD	 1	 1,45
ЮжНОАФРИКАНСКИ	РАНД	 ZAR	 10	 2,08
ЕВРО	 EUR	 1	 1,96

▶ Курсове за 
митнически  
оценки

Райфайзен-Европлюс-Облигации
Райфайзен-Глобални-Облигации
Райфайзен-Глобален-Балансиран
Райфайзен-Европейски-SmallCap-Kомпании
Райфайзен-Глобален-Акции
Райфайзен-Източноeвропейски-Акции
Райфайзен-Евразия-Aкции
Райфайзен-НововъзникващиПазари в Акции
Райфайзен-Русия-Акции
Райфайзен-Енергийни-Акции
Райфайзен-Инфраструктурни-Акции
Райфайзен-Активни-Стоки
Райфайзен-Защита От Инфлация-Фонд

консервативен
консервативен
балансиран

високодоходен
високодоходен
високодоходен
високодоходен
високодоходен
високодоходен
високодоходен
високодоходен
високодоходен
консервативен

USD
EUR
EUR
EUR
EUR
EUR
EUR
EUR
EUR
EUR
EUR
EUR
EUR

29.03.2011 г.

до 15.00 ч. на 29.03.2011 г.

11,76	 11,70	 11,64	 11,61	 11,47	 11,47	 	 	
81,31	 80,91	 80,52	 80,12	 78,94	 78,94	 	 	
783,39	 779,58	 775,78	 771,98	 760,57	 760,57	 	 	
197,39	 196,45	 195,51	 194,57	 187,99	 187,99	 	 	
167,97	 167,16	 166,36	 165,55	 161,51	 161,51	 	 	
346,51	 344,86	 343,21	 341,56	 330,01	 330,01	 	 	
201,53	 200,57	 199,61	 198,65	 191,93	 191,93	 	 	
252,43	 251,23	 250,03	 248,82	 240,41	 240,41	 	 	
99,23	 98,75	 98,28	 97,81	 94,50	 94,50	 	 	
208,98	 207,99	 206,99	 206,00	 199,03	 199,03	 	 	
136,05	 135,40	 134,74	 134,09	 130,82	 130,82	 	 	
125,84	 125,24	 124,64	 124,04	 119,85	 119,85	 	 	
126,08	 125,47	 124,86	 124,25	 122,41	 122,41	 	 	

N/A	 13.5191	 12.4616	 9.3045	
317.3179	 N/A	 12.4187	 9.2725	
318.8990	 13.4057	 N/A	 9.2269	
318.8990	 13.4057	 12.3576	 N/A	
	

източник: БФБ

Брент
USD/б.

източник: БФБ

Никел
USD/т.

източник: БФБ

Пшеница
USD/т.

източник: БФБ

Сребро
USD/тр. у
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По-големите запаси свалиха цената на петрола
Поевтиняването 
се дължи и на 
негативните 
очаквания за 
икономиката в Европа

Суровият петрол продължи 
да поевтинява, след като 
САЩ обявиха по-големи 
от очакваните запаси. По-
лошите очаквания за ико-
номиката в Европа също се 
отразиха на котировките.

запаси
Доставките в САЩ са на-
раснали с 2.95 млн. барела 
до 355.7 млн. през мина-
лата седмица, стана ясно 
от публикувания вчера до-
клад на министерството на 
енергетиката. Прогнозата 
на анализаторите беше за-
пасите да се увеличат с 
1.5 млн. барела, съобщи 
Bloomberg. Петролът с дос-
тавка през май поевтиня с 
1.13 USD (1.1%) и достиг-
на 103.66 USD за барел в 
Ню Йорк минути след като 
беше обявен докладът на 
министерството. Дотогава 
фючърсите се търгуваха по 
104.08 USD за барел.

В Кушинг, щата Окла-

хома, където се доставя 
нефтът по нюйоркските 
фючърси, запасите са на-
раснали с 1.69 млн. барела, 
което е с 4.2% до 41.9 млн. 
Това е най-големият обем, 
откакто министерството на 
енергетиката започна да во-
ди статистика през 2004 г.

по-лоши очаквания
Очакванията за икономи-
ческото развитие в Европа 
също се отразиха на коти-
ровките. Индексът на до-
верието, който отчита Евро-
пейската комисия, намаля 
до 107.3 пункта през март 
спрямо 107.9 през февруа-
ри. Основните причини за 
по-негативните нагласи на 
мениджърите и потреби-
телите са поскъпването на 
енергоносителите и земе-
тресението в Япония, което 
може да се отрази на иконо-
мическия растеж в света. 
ЕК ревизира и индекса за 
февруари, който предва-
рително беше обявен на 
107.8 пункта. Стойността за 
март е по-ниска от прогно-
зираните 107.5 пункта от 
Bloomberg. Около 17% от 
световното потребление на 
петрол се дължи на страни-

повишените запаси в СаЩ изненадаха анализаторите и бяха с основна тежест 
за изменението в цената на петрола               снимки bloomberg

▶

те от ЕС, показват данните 
от статистическия преглед 
на BP за 2009 г.

Ден по-рано по-негатив-
ни нагласи бяха отчетени и 
сред потребителите в САЩ. 
Индексът на потребител-
ското доверие за март дос-
тигна най-ниската си точка 
за последните три месеца 
от 63.4 пункта спрямо 72 
през февруари. Очаквани-
ята на анализаторите бяха 
индексът за този месец да 
падне до 65 пункта.

Какаото поевтиня до най-ниската си стойност от близо 11 
седмици насам. Това стана, след като президентът на Кот 
д’Ивоар Лоран Гбагбо призова за прекратяване на огъня 
в най-големия производител на суровината. На поевти-
няването не попречи дори и подписаният по-рано тази 
седмица декрет от победителя на президентските избори 
Аласан Уатара, с който се забранява износът на какао от 
страната за неопределено време. Според анализатори та-
зи забрана няма да има значение, докато привържениците 
на Уатара успяват да завземат и контролират главните пъ-
тища и пристанища. Само тази седмица силите на Уатара 
са завзели най-малко пет града. Какаото с доставка през 
май поевтиня с 67 USD (2.2%) и достигна 2990 USD/т 
в началото на търговията в Ню Йорк. В Лондон цената 
падна с 1.9% до 1959 GBP (3139 USD) на тон.

Спад

2.95
млн. барела са се 

увеличили запасите на 
суров петрол в СаЩ през 
миналата седмица и са 
достигнали 355.7 млн.

▶

ГР. ПАНАГЮРИЩЕ
ПОКАНА

ЗА УЧАСТИЕ В ТРЪЖНА ПРОЦЕДУРА
ЗА ИЗБОР НА ИЗПЪЛНИТЕЛ ЗА ДОСТАВКА НА

ДОЛЕН И ГОРЕН ТРОШАЧЕН КОНУС ЗА КОНУСНА ТРОШАЧКА КВ 63-89

На основание Заповед № 260/ 30.03. 2011 г., „Асарел-Медет” АД със седалище и 
адрес на управление в гр.Панагюрище, площадка „Асарел”, тел.: (0357) 60 210,  
факс: (0357) 60 250, e-mail: pbox@asarel.com, 

ОБЯВЯВА ПРОЦЕДУРА ЗА ОПРЕДЕЛЯНЕ НА ДОСТАВЧИК НА:
1. ДОЛЕН  ТРОШАЧЕН КОНУС
2. ГОРЕН ТРОШАЧЕН КОНУС

Условия за получаване на документацията за участие: 
Тръжна документация за провежданата процедура може да се получи всеки 
работен ден от 8:30 до 16:00 ч. в срок до 04.04.2011 г. в „Асарел-Медет”АД 
- гр.Панагюрище, от отдел “Доставки” или по електронна поща, след 
получаване на заявление за участие от съответния кандидат на e-mail: 
pbox@asarel.com и pkacareva@asarel.com
или  на факс: (0357) 60260. 
Крайният срок за представяне на офертите е до 16:00 часа на 18.04.2011 г.

Лице за контакт: 
Специалист „Доставки” 
инж. П. Кацарева, тел.: (0357) 60 425
pkacareva@asarel.com

®

107.3
пункта достигна 

индексът на доверието, 
който отчита нагласите 
на мениджърите и потре-
бителите в Европа

▶

акция на деня

140 236
▶книжа от “Ломско пиво” АД преминаха през Българската 
фондова борса, като цената им остана непроменена 

регионални  
индекси

Sofix: 443.53

+0.16%

Водещият индекс на БФБ поскъпна

BELEX15: 761.39   

+0.63%    

Широкият индекс поскъпна най-силно

BG40: 134.14 

+0.65%
2.3%
▶ се понижиха фючърсите 
на медта за доставка през 
май, което представлява 
спад на цената с 9.9 цента 
в ню Йорк

Световни  
индекси

Nasdaq: 2769.48

+0.46%

Американският индекс започна сесия-
та с повишение

DAX: 7055.13  

+1.74%

Германският индекс се измъкна от 
“червената” зона

HANG SENG: 23451.40

+1.70%

Лидер

MAN

минимален ръст за сръбския бенчмарк Хонконгският индекс беше сред най-
печелившите в Азия

Стока на деня

Мед“Ломско пиво” аД 

3.32%
▶ се повишиха акциите на 
германската mAN, което 
направи компанията една 
от най-печелившите на 
борсата във Франкфурт
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Опитът на някои 
държави с въвежда-
нето на специфично 
секторно  
законодателство 
показва увеличаване 
на цените за крайните 
потребители

Прилагането на сходни усло-
вия от големите търговски ве-
риги спрямо техните достав-
чици не доказва автоматично 
наличието на съгласуваност и 
картел помежду им. Това по-
сочва международната прав-
на кантора Wolf Theiss в свой 
анализ по повод проучването 
на Комисията за защита на 
конкуренцията (КЗК) за на-
личие на нерегламентирани 
договорки на пазара на хра-
нителни стоки. Според ком-
панията уеднаквяването на 
условията или прилагането 
на сходни практики може да 
е обусловено от пазарните 
условия. Затова задачата на 
антимонополния орган ще 
бъде именно да прецени на 
база събраните доказателства 
и анализа на пазара има ли 
действително съгласуваност, 
или прилагането на въпрос-
ните условия е наложено от 
характера на пазара, обясня-
ват от Wolf Theiss. 

Обвинения за картел
В началото на февруари 
след близо две години про-
учване на пазара КЗК събра 
достатъчно доказателства и 
предяви обвинения срещу 
шест големи търговски вери-

Закон за отношенията производители - търговски  
вериги може да има лоши последици

ги - „Метро”, „Билла”, „Ка-
уфланд”, „Пикадили”, „Мек-
сима” и „Хит”. Обвиненията 
към тях бяха за наличие на 
картелно споразумение и съ-
гласувани практики спрямо 
доставчиците по отношение 
на условията за доставка, 
както и на маркетинговата 
им политика. 

Силата на купувача
Според КЗК, макар че някои 
от търговските вериги („Ме-
тро”, „Билла” и „Кауфланд”) 
притежават т. нар. сила на 
купувача, което ги поста-
вя в по-силна позиция при 
преговорите с доставчици, 
никоя от тях не разполага с 
господстващо положение на 
пазара. Освен това според 
резултатите от пазарното 
проучване на КЗК 60-70% 
от търговията с бързообо-
ротни стоки в България все 
още се осъществяват чрез т. 
нар. канал за традиционна 
търговия, т. е. от независими 
търговци на дребно. 

Наличието единствено 
на „сила на купувача”, без 
да е налице господстващо 
положение, не предста-
влява нарушение съгласно 
действащото законодател-
ство в България и правото 
на ЕС, пише в анализа на 
правната кантора. Спо-
ред нея обаче е интере-
сен и изненадващ фактът, 
че в решението КЗК не 
анализира възможността 
за наличие на съвместно 
господстващо положение 
от страна на проучваните 
големи търговски вериги.

нужна ли е законова 
регулация
Производителите продъл-
жават да настояват за зако-
нова регулация. Опитът на 
някои държави с въвежда-
нето на специфично сектор-
но законодателство обаче 
е по-скоро негативен, като 
анализът показва тенденция 
към повишаване на цените 
за крайните потребители и 
увеличаване на инфлацията, 
посочват от Wolf Theiss.

Очаквано решение 
през април
Очаква се КЗК да постанови 
решение за наличието на 
съгласуване на пазарните по-
литики на големите търгов-
ски вериги спрямо техните 
доставчици в края на април 
или началото на май тази го-
дина. Безспорно решението 
ще е решаващо за бъдещото 
развитие на взаимоотноше-
нията на пазара. При всички 
случаи трябва да се има пред-
вид, че принципът на частно-
то право при условията на 
пазарна икономика изисква 
страните да са в най-голяма 
степен свободни при форми-
рането на своята търговска 
политика и сключване на 
договори, посочват от канто-
рата Wolf Theiss. Според тях 
държавна намеса е необхо-
дима единствено тогава, ко-
гато са застрашени значими 
обществени интереси. Тук 
кръгът се затваря, защото 
такъв значим обществен ин-
терес са именно ефективната 
конкуренция и интересите на 
потребителите.

Корпоративни съобщения и обяви на държавни институции

ПЛОВДИВСКА ОБЩИНСКА АГЕНЦИЯ ЗА ПРИВАТИЗАЦИЯ
4000, гр. Пловдив, ул. “Железарска” №1, тел.: (032) 626482, 622771, http://poap.net

На основание Решение - №49 от 17.02.2011г. на Общински съвет – Пловдив, обнародван в ДВ №23/22.03.2011 г.
ОБЯВЯВА ТЪРГ С ЯВНО НАДДАВАНЕ ЗА ПРОДАЖБА НА:

Обект, адрес Дата и час на 
провеждане

Застр. 
площ,
/кв.м./

Нач. тръжна
цена /лева/

Вноска 
депозит,

/лева/

Тръжна до-
кументация 

/лева/

1. ОНИ - Поземлен имот с идентификатор 56784.522.1991, с площ от 649 кв.м., застроен 
с две масивни сгради, едната от които е на един етаж,  с площ от 162кв.м., с иденти-
фикатор 56784.522.1991.2, и друга - на два етажа с площ от  128 кв.м., с идентификатор 
56784.522.1991.1, находящ се в гр. Пловдив, за които е отреден УПИ  IV – 1991, общински 
дейности, кв. 2б,  по регулационния план на кв. „Хр. Ботев” – север, гр. Пловдив, на ул. 
„Сергей Румянцев”4 

На 21-ия ден от 
обнар. в ДВ 
от 10,00ч.

162 кв.м.
сграда на 

един етаж 
и

128 кв.м. 
сграда на 

два етажа

398 000 лв. 
Сделката не е 

освободена от 
ДДС.

150 000 лв. 5 000 лв.
/без ДДС/

1. Търгът ще се проведе в сградата на ПОАП , ул.”Железарска”№1, Пловдив, ет.3
2. Депозитът за участие следва да е постъпил по банковата сметка на  ПОАП, до 17-ия ден от обнародването на съответното Решение в “Държавен 

вестник”.
3. Стъпка на наддаване:  30 000 лв.
4. Тръжната документация за участие в търга се закупува в офиса на Пловдивска общинска агенция за приватизация, ул. “Железарска” №1, до 17-ия ден от 

обнародването на съответното Решение в “Държавен вестник”, до 16.00 часа българско време. Цената на комплект тръжна документация е 5 000 /пет 
хиляди/ лева /без ДДС/, платими в брой на посочения адрес. При получаване на тръжната документация представителят на съответния кандидат следва 
да представи документ за самоличност и документ за актуално съдебно състояние на юридическото лице, което представлява, а в случаите на упълномо-
щаване – и пълномощно в писмена форма. Документите по предходното изречение, които са съставени на език, различен от българския, следва да бъдат 
придружени с превод на български език.

5. Оглед на обекта – всеки работен ден до 20-я ден /включително/ от обнародването на съответното Решение, от 9.00 до 17.00ч., с предварително пода-
дена писмена заявка в офиса на  ПОАП, гр. Пловдив, ул. “Железарска” №1 и представен документ за закупена тръжна документация.

6. Предложенията за участие в търга се подават в офиса на ПОАП, ул. “Железарска” №1, до 16.00 часа на деня, предхождащ търга.
7. Начин на плащане: Достигнатата на търга цена се заплаща в български лева по следния ред: 50% - при сключване на приватизационния договор по банко-

ва сметка на Община Пловдив. От тази сума се приспада внесения депозит. ДДС се начислява върху достигнатата на търга цена и е дължим в пълен размер 
с първата вноска.  Стойността на начисления ДДС се внася самостоятелно по сметка на ПОАП. Остатъкът от цената в размер на 50%  се заплаща в срок до 
шест месеца от сключването на договора. Купувачът може да заплати цялата покупна цена еднократно при сключването на договора.

8. Възлага на Изпълнителния директор на ПОАП да сключи приватизационен договор със спечелилия търга участник в срока по Наредбата за търговете и 
конкурсите.

Съветът на директорите на “Юг Маркет Фонд Мениджмънт” 
АД съобщава, че годишните финансови отчети към 31.12.2010 г. на 
Договорен фонд “Юг Маркет Максимум” и Договорен фонд „Юг Мар-
кет Оптимум” са представени на Комисията за финансов надзор. 

Отчетите са на разположение на заинтересованите лица и по-
тенциалните инвеститори в офиса на дружеството в гр. Пловдив, 
бул. “Васил Априлов” 92 всеки работен ден от 9.00 до 17.00 часа и на 
сайта на управляващото дружество www.fund.ugmarket.com.

Управляващо дружество “Златен лев Капитал” АД съобщава, че на 
29 март 2011г. представи на КФН одитирани годишни финансови отче-
ти на ИД „Златен лев” АД към 31.12.2010г., и на ДФ “Златен лев Индекс 
30” към 31.12.2010г.

Отчетите са на разположение на инвеститорите на адрес: София, 
ул. “Постоянство” 67 Б, всеки работен ден от 9.30 до 16 часа, както и на 
интернет адрес: www.zlatenlev.com. 

“Булленд Инвестмънтс” АДСИЦ уведомява акционерите на 
дружеството и инвеститорите, че на 29.03.2011 г. е представило на 
КФН годишен отчет към 31.12.2010 г. 

Годишният отчет е на разположение на адрес: гр. София, бул. „Ви-
тоша” № 56, ап. 1, всеки работен ден от 10.00 до 16.00 часа и на адрес: 
www.bulland.org.

Управляващо дружество „ДСК Управление на активи” АД уведомя-
ва всички заинтересовани, на основание чл.191 от ЗППЦК, че е предста-
вило на Комисията за финансов надзор, годишни отчети за финансова-
та 2010 г. на управляваните от него договорни фондове – „ДСК Стан-
дарт”, „ДСК Баланс”, „ДСК Растеж”, ДСК Имоти” и „ДСК Евро Актив”. 

Желаещите могат да се запознаят с отчетите на интернет стра-
ница: www.dskam.bg и на адрес: гр.София, ул. „Цар Калоян” № 1, ет. 4, 
всеки работен ден от 9 ч. до 17 ч.

ТБ ИНВЕСТБАНК АД уведомява своите партньори, клиенти, инвести-
тори, че във връзка с изискванията на чл. 335, ал.1 и ал. 3 от Наредба №8  
“За капиталовата адекватност на кредитните институции” на БНБ, е извър-
шила оповестяване на необходимите обстоятелства с данни към 31.12.2010 г. 

Оповестената информация е достъпна на интернет страницата 
www.ibank.bg, както и на хартиен носител в Централно управление на 
банката на адрес - София,  бул. “България” № 85, дирекция “Управление на 
риска”.За допълнителна информация  и заявки: тел.02/4395 853, e-mail: reklama@pari.bg

Цена за публикация:  0.66 лв./колон мм/ без ДДС
Срок за подаване на заявките: до 11 ч. в деня преди 
публикация

Търгове, конкурси, Корпоративни  промени, Покани 
за обществени  поръчки, Търгови предложения Изменения по наредби, Процедури  

по приватизация, Уведомления и  други обяви  от частната  и държавната сфера

КОРПОРАТИВНИ СъОБЩЕНИЯ И ОБЯВИ 
НА ДъРжАВНИ ИНСТИТУЦИИ
КОРПОРАТИВНИ СъОБЩЕНИЯ И ОБЯВИ 
НА ДъРжАВНИ ИНСТИТУЦИИ

▶ В началото на февруари КЗК предяви обвинения срещу шест големи търговски 
вериги за наличие на картелно споразумение               Снимка марина ангелова
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Сделката за T-Mobile 
отива на прокурор
Предложението на американ-
ския телеком AT&T да купи 
своя конкурент T-Mobile USA 
за 39 млрд. USD среща все 
по-голяма съпротива, след ка-
то главният прокурор на щата 
Ню Йорк започна разглежда-
не на сделката. Като причина 
за разследването се цити-
ра нейното “потенциално 
антиконкурентно влияние”, 
съобщава в. Financial Times. 
Същевременно локални мо-
билни оператори поискаха 
от федералните регулатори 
да блокират планираното от 
AT&T закупуване на често-
тен спектър от компания-
та за телекомуникационни 
изследвания и разработки 
Qualcomm.

Аргументи против
Вторият по големина опе-
ратор в САЩ AT&T иска 
да купи T-Mobile USA от 
досегашните му собственици 
Deutsche Telekom в сделка, 
която ще остави САЩ само 
с един GSM провайдър. Спо-
ред прокурора Ерик Шнай-
дерман създаването на нова 
безжична компания с над 130 
млн. абонати отваря вратата 
за монопол от страна на ново-
създадената фирма и нейния 
основен конкурент Verizon. 
Шнайдерман е първият пред-
ставител на американската 
власт, който обявява разслед-
ване на сделката, и скоро се 
очаква други главни проку-
рори да предприемат сходни 
действия. Изкупуването се 
нуждае от одобрението на 
Министерството на право-

съдието и на Федералната 
комисия по комуникации, 
а най-вероятно ще породи 
и обсъждане в Конгреса на 
САЩ. Прокурорът на Ню 
Йорк има право да блокира 
сделката, тъй като и щат-
ските, и федералните власти 
имат правомощия по въпро-
сите на конкуренцията.

снимка reuters

Купувачът на телекома AT&T е подложен на постоянни атаки 
от страна на регулатори и конкуренти

неясно бъдеще
Същевременно най-голямата 
асоциация на малки и средни 
мобилни оператори в САЩ, 
базирана във Вашингтон, на-
стоява Федералната комисия 
по комуникации да отложи 
изкупуването от страна на 
AT&T на честотен спектър 
от Qualcomm. Според из-
пълнителния директор на 

асоциацията това изкупуване 
е доказателство, че AT&T 
прави всичко възможно да 
затвърди и без това домини-
ращата си позиция в безжич-
ната индустрия за сметка на 
конкуренцията. Коментарите 
на главния прокурор и на ор-
ганизацията идват един ден 
след призива и на третия по 
големина американски мо-

Прокурорът на ню Йорк 
има право да блокира 
сделката за придобиване 
на T-Mobile

▶

билен оператор Sprint Nextel 
държавните регулатори да 
блокират сделката. Шнайдер-
ман посочи също, че пазар-
ните ситуации се различават 
в различните части на щата и 
подчерта потенциалното вли-
яние на сделката в по-малки 
градове, където възможности 
те за избор на оператор и без 
това са ограничени. От своя 

страна от AT&T казват, че 
остават оптимистично на-
строени за изхода на сдел-
ката, която според тях ще 
донесе значителни ползи на 
потребителите, като увели-
чено високоскоростно LTE 
покритие.    

130
млн. абонати ще има 

новосъздадената фирма
▶

Facebook свали палестинска 
страница, призоваваща към бунт
Социалната мрежа 
си е запазила правото 
да трие съдържание, 
което призовава към 
насилие 

Социалната мрежа Facebook 
е премахнала страница, при-
зоваваща за ново въстание на 
палестинци срещу властта в 
Израел, след като повече от 
350 хил. души са се записали 
в нейна подкрепа. Страни-
цата е била наречена “Трета 
палестинска интифада” по 
името на двата предишни 
неуспешни бунта срещу 
Израел. Според говорител 
на компанията страницата е 
премахната, защото е съдър-
жала призиви към насилие. 
По-рано израелските власти 
изразиха притесненията си 

за страницата в сайта, който 
досега подпомогна за раз-
пространението на призиви 
за протести в множество 
арабски държави. Страни-
цата на третата интифада е 
призовавала за въстание след 
мюсюлманските молитви на 
15 май. Според информа-
ционната агенция AFP вече 
са се появили три подобни 
страници, в които са се запи-
сали над 7000 палестинци.

Призиви към насилие
От Facebook казаха, че стра-
ницата е била създадена като 
призив за мирни протести, 
въпреки че е използвана 
думата “интифада”, която 
носи послание за насилстве-
на революция. След като 
страницата е придобила по-
пулярност обаче, комента-

рите в нея са се насочили 
към директни призиви за 
насилие, казва Андрю Нойс, 
мениджър по политиките 
за публични комуникации 
във Facebook. След време и 
създателите на страницата 
са направили призиви за на-
силие, добавя той. Според 
Нойс хората от Facebook 
наблюдават страници, за ко-
ито им е съобщено, и когато 
в някоя от тях се прибегне до 
директни заплахи за насилие 
или изразяване на омраза, 
както е било в случая, ком-
панията си запазва правото 
да ги изтрива.

Размяна на изявления
В писмо от миналата сед-
мица до изпълнителния ди-
ректор на Facebook Марк 
Цукърбърг министърът на 

публичната дипломация 
Юли Еделщайн е казал, че 
страницата съдържа “под- 
стрекаване” и призиви за 
убийството на евреи, както 
и разговори за “освобож-
даването” на Йерусалим 
чрез насилие. По думите на 
Еделщайн “червената ли-
ния” между свободата на 
словото и призоваването 
към насилие не трябва да 
бъде пресичана. Един от 
водещите членове на палес-
тинската партия Фатах от 
своя страна нападна вербал-
но израелските власти пора-
ди желанието им страницата 
да бъде премахната. Той е 
заявил пред официалната 
палестинска информацион-
на агенция, че министър 
Еделщайн се нуждае от урок 
по човешки права.    

Марк Цукърбърг, основател на социалната мрежа 
Facebook
▶

снимка BloomBerg
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На лов за бъдещи служители
Вече 15 години “Нестле Бъл-
гария” провежда стажантски 
програми. Досега в тях са се 
включили над 200 студенти, 
а повече от 80% са останали 
на постоянна работа в ком-
панията. “Търсят се хора от 
техническите университе-
ти - любопитни и идейни!”, 
казват от Microsoft в обявата 
си за стажанти в Ирландия. 
Ежегодно почти всички бан-
ки разлепват обяви в универ-
ситетите, че предлагат летен 
стаж.

Диалогът между бизнеса и 
образованието вече се подо-
бри, категорични са компа-
ниите за подбор на персонал. 
Все още обаче има какво да се 
направи, за да може завърш-
ващите студенти веднага да 
намират работа, а фирмите, 
които ги наемат, да са довол-
ни от качествата им.

Кой как търси кадри
Всеки уважаващ себе си уни-
верситет вече има кариерен 
център, чрез който помага на 
студентите си не само да пре-
ценят с какво да се занимават, 
след като завършат, но и да се 
свържат с работодатели още 
докато учат. А самите рабо-
тодатели не само са склонни 
да предоставят възможности 
за стаж, което е и най-честата 
форма на сътрудничество с 
академичните среди, но и все 
по-активно лично участват в 
различни мероприятия. На-
пример редица предприемачи 
се върнаха в университетите, 
вече за да изнасят лекции, тъй 

Предприемачите се върнаха в университетите, но за да изнасят лекции и 
да се оглеждат за стажанти и талантливи студенти, в които да инвестират

като по този начин не само 
градят положителен имидж 
и добра разпознаваемост на 
компанията си, но и си създа-
ват още една възможност да 
откриват таланти, евентуално 
и бъдещи служители. Вече 
се наложи като практика да 
се организират и семинари, 
по време на които някоя ком-
пания възлага на студенти 
да решават реални бизнес 
казуси от практиката й, като 
на най-добрите се предлага 
работа. Търсенето на кадри 
се премести и сред студен-
тите от 2-3 курс, а не само 
сред завършващите и дори в 
училищата.

Най-активни в диалога 
“бизнес - образователни ин-
ституции” са компаниите от 
финансовия сектор (почти 
всички банки), IT (Microsoft, 
HP, IBM) и телекомуникации 
(и трите мобилни оператора), 
както и търговия с бързо-
оборотни стоки (Coca-Cola, 
Nestle, Kraft Foods, “Загорка” 
и “Каменица”). 

Стажовете не са 
това, което бяха
Стажантските програми ве-
че не се провеждат заради 
липсата на конкретни слу-
жители или просто за да се 
намери евтина работна ръка 
за нискоквалифицираните 
дейности. “Подборът се пра-
ви много внимателно и много 
рядко само по автобиогра-
фия. Стажантите имат ясни 
задачи, а не правят кафе и не 
работят само на ксерокса”, 
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Инициативи
Какво правят 
университетите 

Софийският универ-
ситет “Св. Климент 
Охридски” - университе-
тът има кариерен цен-
тър, а към Стопанския 
факултет съществува 
бизнес клуб, чрез който се 
провеждат обучения от 
типа “решаване на бизнес 
казус”, разпространява се 
информация за стажове и 
стипендии и т. н.

УНСС - чрез кариерния 
център и студентска-
та организация AIESEC се 
организират стажове в 
различни компании, вклю-
чително и в чужбина

▶

▶

Техническият универ-
ситет - чрез студент-
ската организация BEST 
(Борд на европейските 
студенти по техноло-
гии) към университета се 
организират семинари, 
презентации и междуна-
родни състезания между 
студентите

Сред активните уни-
верситети с различни 
програми, провеждане на 
лекции и осигуряване на 
възможности за стаж са 
още Нов български уни-
верситет, Икономиче-
ският университет в 
Свищов, Югозападният 
университет в Благоев-
град, техническите уни-
верситети във Варна и 
Габрово и др. 

▶

▶

констатира Анна Вдовичина, 
старши консултант в Aims 
Human Capital. 

Компаниите вече не търсят 
просто квалифицирани слу-
жители, а личности, включи-
телно когато става въпрос и 
за стажанти. “Фирмите  об-
ръщат внимание на базисни 
неща като желание за рабо-
та, “отвореност” към новите 
неща и желание да се научи 
нещо различно, готовност да 
поемат отговорност и да взе-
мат решения”, казва Дарина 

Пенева, управляващ дирек-
тор за България на Stanton 
Chase. 

Какво още може да се 
направи
“Важно е и да има по-добро 
взаимодействие между обра-
зованието и бизнеса. Това е 
правилният път, просто тряб-
ва да се следва”, казва упра-
вителят на Job Tiger Свет-
лозар Петров. Това означава 
бизнесът не само да предлага 
възможности за стаж, но и да 

участва по-активно в опре-
делянето на образователната 
програма, така че тя да отго-
варя на практическите нужди 
на пазара на труда. Може би, 
ако това наистина беше така, 
предприемачите от шиваш-
ката индустрия нямаше да се 
оплакват само преди дни, че 
вече излизат от кризата, но не 
могат да изпълняват новите 
си поръчки и да правят ин-
вестиции в разширяването на 
фабриките си, защото нямат 
достатъчно квалифицирани 

кадри. “Броят се на пръсти-
те на едната ръка бизнесме-
ните, които ще почукат на 
отворените врати на всеки 
от университетите”, казва 
проф. д-р Боян Дуранкев 
от УНСС. А всъщност  и 
университетите, и работо-
дателите, и бъдещите слу-
жители (сегашни студенти) 
биха спечелили, ако освен 
да се ловят кадри, всички 
положат усилия тези кадри 
да бъдат “отгледани”.

Дарина Черкезова

В едно предприятие 
винаги ще има нужда 
от администратори и 
хора, които да разбират 
от счетоводство, казват 
експертите
Ако на образованието се гле-
да като на инвестиция, тя ще 
е с най-голяма възвръщае-
мост, ако е в техническа или 
бизнес специалност, съветват 
мениджърите на компаниите, 
които се занимават с подбор 
на персонал. А в най-добрия 

случай може да се заложи и 
на комбинация от двете - пър-
во ставате инженер, а после 
завършвате курс или магис-
търска програма, свързана с 
икономика или финанси. 

В момента IT специалисти-
те са най-търсени и по вся-
ка вероятност още няколко 
години ще има дефицит на 
такива кадри, тъй като подго-
товката им отнема около 4-5 
години. Затова овладяването 
на нови, модерни технологии 
ще е стратегическо решение. 
С добро бъдеще са и профе-

сии, свързани с дигиталния 
маркетинг и онлайн търгови-
ята, казват от Stanton Chase. 
Във връзка с развитието на 
ВЕИ сектора все повече ще 
се търсят и хора с инженерно 
образование, които да разби-
рат от енергетика и възобно-
вяеми източници, казват от 
Aims Human Capital. 

Препоръката към тези, кои-
то са се насочили към иконо-
мическото образование, е то 
да бъде свързано с базови по-
знания в сферата, най-добре 
бизнес администрация, а при 

завършването на магистра-
тура да се избере и по-тесен 
профил, например финанси, 
макроикономика, маркетинг. 
От Stanton Chase допълват, 
че винаги ще са актуални 
професии като счетоводство 
и финанси, маркетинг, упра-
вление на човешките ресурси 
и т. н. Винаги ще има търсене 
и на служители за админи-
страторски и асистентски 
позиции, тъй като те са и 
гръбнакът на всяка бизнес 
структура, отчитат от Aims 
Human Capital.  

Най-търсени ще бъдат 
инженерите и икономистите

СНИмка емИлИя коСтадИНоВа▶Компаниите вече не търсят просто квалифицирани служители, а личности
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Господин Модев, бихте 
ли представили накрат-
ко дейността на нацио-
налния център “европей-
ски и младежки програми 
и инициативи” и приори-
тетите в работата ви 
на сегашния етап? Кои 
са европейските програ-
ми, администрирани от 
нЦеМПи? 

- Националният център 
“Европейски младежки 
програми и инициативи” 
сключва ежегодни догово-
ри с  Европейската комисия 
за управление на  програ-
мите “Младежта в действие 
2007-2013” и “Евродеск”. 
Приоритетите са заложе-
ни в самите дейности по 
програмите, сред които 
най-популярни са младеж-
ките обмени и инициативи, 
доброволческата служба. 
Целта е нашите деца да от-
крият и да оценят различни 
културни реалности, да се 
учат един от друг и засилят 
усещането си като европей-
ски граждани.

Какво е състоянието 
към момента у нас като 
реализирани възмож-
ности по тях  - успешно 
осъществени проекти и 
усвоени суми?

- За периода 2007-2009 
г. в Националния център 

▶

▶

са постъпили общо 906 
проектни предложения, от 
които одобрените са 437, 
а разпределените средства 
по тяхната реализация са 
5 373 696 EUR. Участвали 
са общо 9082 младежи. От 
тях 5966 младежи, младеж-
ки работници и младежки 
лидери са участвали в 112 
обучения по плановете за 
обучение и сътрудничест-
во, 585 са доброволците, 
участвали по Европейската 
доброволческа служба. Об-
щият брой на участници-
те в различните дейности 
и проекти по програмата 
“Младежта в действие” е 
над 15 633 души. Сравне-
нието е много интересно 
и за момента е следното: 
през 2007 г. като брой пре-
доставени средства на млад 
човек в съответната страна 
бяхме на 25-о място от 31 
държави. За 2008 г. стиг-
нахме 13-о място. За 2010 
г. договорените средства 
бяха 2.5 млн. EUR, за 2011 
са вече 2.6 млн. EUR. И 
това е главно благодарение 
на качеството, интереса и 
активността на младите 
хора. Амбицията ни е през 
2011 г. около 12 хил. души 
реално да имат възможност 
да пътуват и да участват 
в проекти на програмата. 
Всеки проект за тях е уни-

кален експеримент и опит, 
който позволява да покажат 
скритите си умения за ра-
бота в екип, за помощ. Да 
остава нещо, което да им 
бъде полезно и след това. 

Какви средства получа-
ват одобрените проек-
ти?

- Финансирането е на база 
реални разходи за дейности 
и фиксирани суми. Бюдже-
тът обикновено е до 25 
хил. EUR. За по-големите 
суми се изисква банкова 
гаранция.

Кой може да кандидат-
ства?

- Юридически лица и 
групи младежи, към които 
единствените условия са да 
не са по-малко от четирима 
души и един от тях да е 
пълнолетен, за да може да 
подпише договора. Форму-
лярите за кандидатстване, 
както и условията за раз-
личните дейности, са каче-
ни на сайта ни. Проектите 
се приемат пет пъти годиш-
но на 1 февруари, 1 април, 1 
юни, 1 септември и 1 ноем-
ври. За първия обявен за та-
зи година срок са подадени 
177 проектопредложения, 
което е своеобразен рекорд 
за брой кандидатстващи в 
един срок. Могат да канди-

▶

▶

датстват младежи от 13 до 
30 години. 

Друго важно направле-
ние, което набира попу-
лярност по програмата 
“Младежта в действие”, е 
доброволческата дейност. 
Реализирайки проект по 
нея, младежи могат да ста-
нат доброволци в страни от 
Европа, а и не само.

Какви дейности  разви-
вате във връзка с обяве-
ната европейска година 
на доброволчеството?

- През тази година между 
15 и 21 май честваме Евро-
пейската седмица на младе-
жта, чиято програма изцяло 
е насочена към популяризи-
ране на Доброволческата 
служба и резултатите от 
проектите,  реализирани 
по нея. Събитията, които 
ще организираме на наци-
онално ниво, ще бъдат част 
от поредицата събития, ор-
ганизирани в цяла Европа. 
Обявили сме конкурс за 
филм на тема “Приятелят, 
който ме направи по-до-
бър” и една от целите е да 
се покажат възможностите 
на младите хора да про-
менят себе си и средата, в 
която живеят, в контекста 
на Европейската година на 
доброволчеството. Тради-
ционно на 5 декември ор-

▶

Годишна среща за оценка на програмата 
“Младежта в действие” и “Евродеск” за 2011 г.

рекламно позициониране

За инициативите, приоритетите и възможностите по програма “Младежта 
в действие”, разказва Иван Модев, изпълнителен директор на Националния 
център “Европейски младежки програми и инициативи”

ганизираме и национална 
информационна кампания 
за информиране на мла-
дите за възможностите за 
участие в Доброволческата 
служба, като по този начин 
отбелязваме и Междуна-
родния ден на доброволеца. 
Стремим се също така при 
организиране на събития 
свързани с представяне на 
проекти да бъдат включени 
и лично участниците от 
Доброволческата служба. 

По линия на програмата 
се акцентира също така 
на проблема с младежката 
безработица, като се на-
сърчава активното участие 
на младите хора в различни 
обществени процеси. Това, 
което ние като страна сме 
извлекли като приоритети, 
са здравословният начин 
на живот, превенцията на 
различни зависимости и 
борбата с насилието сред 
младите хора.  

Целта на програмата е децата да открият и да оце-
нят различни културни реалности, да се учат един от 
друг и засилят усещането си като европейски гражда-
ни, казва иван Модев

Пазарът на труда 
реагира бързо при 
излишък или недос-
тиг на кадри и се 
регулира. В момента 
има недостиг на IT 
специалисти и хора с 
няколко езика. За да 
се отговори на това 
силно търсене, ще 
мине известно време, 
през което ще се 
обучат новите кадри. 
Трябва да се има 
предвид и една важна 
особеност на образо-
ванието - то е консер-
вативно, в смисъл, 
за да се създаде една 
нова учебна програма 
за нова специалност, 
са нужни 1-2 години, 
докато се завърши 
- още 4, така че за да 
се появят на пазара на 
труда новите специа-
листи, минават поне 6 
години. 

В същото време 
сега се наблюдава 
излишък на хора с 

Пазарът на труда се 
регулира бързо

Светлозар Петров,
управител на Job Tiger

В момента 
има 

недостиг на IT 
специалисти и 
хора с няколко 
езика, докато 
хора, завършили 
стопанско 
управление 
или публична 
администрация, 
си намират 
трудно работа

определени специал-
ности или поне им е 
доста по-трудно да си 
намерят работа. Това 
се наблюдава напри-
мер при завършилите 
стопанско управление 
или публична адми-
нистрация. 
Десетте най-търсени 
сега професии не са 
съществували пред 
10 годни. Светът се 
развива много бурно. 
Новите тенденции се 
появяват и в Бъл-
гария, но на малко по-
късен етап. 

Най-важният съвет 
към всеки, които 
търси работа и ка-
риерно развитие, е 
да разбере сам или с 
помощта на кариерен 
център какво може 
да прави по-добре от 
другите и да се кон-
центира именно върху 
него. Важно е и да 
има по-добро взаимо-
действие между обра-
зованието и бизнеса. 
Това е правилният 
път, просто трябва да 
се следва.

Образованието в 
България се раз-
вива към по-добро. 
Университетите все 
повече търсят връз-
ка с бизнеса, за да 
може кадрите, които 
излизат оттам, да от-
говарят и на реалните 
очаквания на рабо-
тодателите. Все още 
има обаче известно 
разминаване по отно-
шение на практиче-
ската подготовка на 
завършващите сту-
денти. Изключително 
важно е практиката да 
бъде част от образо-
ванието. Все повече 
университети се 
включват в провежда-
нето на т.нар. бизнес 
симулации - възлагат 
на студентите казус 
от практиката и те 
трябва да се опитат да 
намерят най-подходя-
щото му решение. 

Когато фирмите 
търсят стажанти 

Практиката трябва да 
е част от обучението

Дарина Пенева,
управляващ директор за 
България на Stanton Chase

Когато 
фирмите 

търсят стажанти 
или служители, 
те се опитват да 
оценят не само 
образованието 
и подготовката 
им, но и техните 
личностни 
качества

или служители, те се 
опитват да оценят не 
само образованието и 
подготовката им, но 
и техните личностни 
качества. Те обръщат 
внимание на базисни 
неща като желание за 
работа, “отвореност” 
към новите неща и 
желание да се научи 
нещо ново и раз-
лично, готовност да 
поемат отговорност и 
да вземат решения. 

Професии, които 
винаги ще са ак-
туални, са напри-
мер счетоводство и 
финанси, маркетинг, 
управление на човеш-
ките ресурси и т. н. 
По-новите професии, 
за които вече има и 
сравнително голямо 
търсене, са например 
такива, свързани с 
външната комуника-
ция и връзките с об-
ществеността, упра-
влението на проекти, 
професии, свързани с 
дигиталния маркетинг 
и онлайн търговия, и 
т. н. 
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Госпожо василева, какви 
са вашите наблюдения 
за развитието на пазара 
на труда в българия сега, 
когато се предполага, че 
излизаме от рецесията?

- Пазарът на труда в Бъл-
гария е много динамичен, но 
като говорим, че излизаме от 
рецесията, трябва да имаме 
предвид, че доста компании 
не можаха да оцелеят. Други 
хвърлиха много усилия в 
преструктуриране. Не мо-
же да се очаква, че всички 
служители, които са били 
съкратени, отново ще бъ-
дат наети. Бизнесът сега се 
ориентира към ефективност 
и производителност, което 
значи да се прави повече с 
по-малко. Демографската 
криза прави положението 
на пазара на труда още по-
тежко. Тя е много по-тежка 
от икономическата и ще има 
много по-неблагоприятни 
последствия за нас. Бълга-
рия е една от държавите в 
Европа с най-застаряващото 
население и това определено 
води до много по-малко въз-
можности. Пенсионирането 
на възрастната работна сила 
и запълването на празнината 
на пазара, която тя оста-
вя, ще бъде много трудно. 
Младите хора са по-малък 
процент в сравнение с тези, 
които вече напускат работ-
ната среда. 

забелязвате ли нови 
тенденции?

- Една от тенденциите е де-
мографската криза и липсата 
на таланти. Друга е задълбо-
чаването на очакванията на 
бизнеса, тоест компаниите 
стават по-взискателни в под-
бора на служители и избора 
на услуги. Трета тенденция 
са личните правила на ра-
ботещите и разбиранията 
им за това как, кога и с кого 
се прави бизнес. Четвъртата 
тенденция са технологич-
ните революции. Всички 
тези четири мегатенденции 
бяха идентифицирани от 
нашата компания още по-
миналата година. Те водят 
до куп последствия както за 
индивидите, така и за прави-
телствата и компаниите.

Какви ще са последстви-
ята?

- Една от най-сериозните 
последици от тези тенденции 
е, че в следващите години у 

▶

▶

▶

Хората и талантът им ще 
са двигател на растежа 

нас ще преобладава възраст-
на работна сила. Миграция-
та също ще се увеличи. Това 
важи и за бизнеса - ако той 
не намери подходящите ка-
дри там, където е локализи-
ран, може да бъде пренесен 
другаде. На работните места 
ще се наблюдават различни 
генерации, които трябва да 
бъдат менажирани по доста 
по-сложен начин. Не на по-
следно място - дисбалансът 
в търсенето и предлагането, 
който става все по-притес-
нителен. Задълбочават се 
очакванията на клиентите, а 
последствията от тази тен-
денция са, че наблюдаваме 
необходимост от глобални 
решения за компаниите. Те 
трябва да реализират по-
сложни бизнес модели, за 
да изпълнят своите бизнес 
цели. Предлагането на ре-
шения за пазара на труда 
трябва да е по-бързо, точно 

Интервю Надя Василева, управляващ директор на Manpower за България, Сърбия и Хърватия

Визитка
Коя е Надя 
Василева

Надя Василева е упра-
вляващ директор на 
Manpower за България, 
Сърбия и Хърватия от 
2006 г. 

“Менпауър България” 
започва официално сво-
ята дейност през януа-
ри 2007 г. с 10 служите-
ли и един офис в София. 
През същата година 
са отворени сателит-
ни офиси в Пловдив, 
Варна и Бургас. Тогава 
на Василева е повере-
но и стартирането 
на бизнеса в Сърбия и 
Хърватия. 

Преди да се присъе-
дини към Manpower, 
Василева е директор 
“Отдел покупки” в 
Metro Cash and Carry, 
България. Преди това 
заема 10 години позици-
ята мениджър “Бизнес 
развитие” на дейност-
та за потребителски 
и офис стоки на 3M 
Company. 

Надя Василева има 
магистърска степен 
по икономика от УНСС 
и магистърска степен 
по бизнес администра-
ция от City University in 
Seattle, САЩ.

▶

▶

▶

▶

 За държавите и за компании-
те става все по-важно да имат 

правилните таланти, отколкото 
капитал

Горещо 
съветвам 

работодатели-
те, ако намерят 
кандидати, които 
пасват на из-
искванията им 
80%, да се опи-
тат да развият 
останалите 20%

и гъвкаво. Работодателите 
очакват гъвкавост и от зако-
нодателството. Това е много 
важно, защото у нас сега ра-
ботим със законодателство, 
което невинаги отговаря на 
очакванията и на бизнес 
моделите на по-модерните 
компании. Личните правила 
на служителите водят до 
измислянето на нови начини 
за привличане и задържане 
на таланти от различните 
генерации. Не може да има 
един подход и едно решение 
за абсолютно всички слу-
жители в дадена компания. 
Всичко трябва да бъде пре-
ценено спрямо конкретния 
индивид. С новите техно-
логии за индивидите става 
по-лесно да избират дали да 
работят от вкъщи или от ня-
къде другаде. Самите те ще 
поемат повече отговорност 
за своето кариерно развитие 
и заемането на едно работно 
място няма да бъде просто 
запълването на един стол, а 
придобиването на качества 
и умения. Технологичните 
революции дават по-голяма 
прозрачност, повече контак-
ти, по-голям избор къде, с 
кого и кога да се работи. 

Кое надделява в дисба-
ланса на търсенето и 
предлагането на пазара на 
труда?

- В България повечето 
хора, които търсят работа, 
са с неподходящи умения 
и квалификации или с та-
кива, които в момента не се 
търсят от работодателите. 
Затова въпреки че имаме 9% 
безработица, имаме и много 
отворени работни места, за 
които работодателите търсят 
кадри с месеци и не могат да 
ги намерят. В момента при 
нас има 200 работни места, 
които е много трудно да бъдат 
запълнени, защото работо-
дателите започват да стават 
по-взискателни.

Кое е по-важно за работо-
дателя днес - личностни-
те качества на служите-
ля, образованието му или 
професионалният опит?

- Голяма част от работни-
те места остават незапълне-
ни, защото работодателите 
очакват 100% покриване на 
очакванията и изискванията 
им. Съвсем скоро ще започне 
ожесточена борба за талан-
ти, затова горещо съветвам 

▶

▶

работодателите, ако намерят 
кандидати, които покриват 
80% от изискванията им, да 
ги назначат и да се опитат 
да развият останалите 20%. 
Нека работодателите да от-
ворят по-широко рамките на 
търсене и да се разпрострят 
и в други сектори, различни 
от техния. Ако не могат да 
намерят идеалния служител, 
нека се опитат да го направят 
такъв. Защото има вариант да 
го търсят с години. 

неотдавна Manpower 
обяви, че настъпва “Чо-
вешката ера” в бизнеса 
и човешките ресурси 
конкретно. в какво точно 
се изразява тя?

- Добре дошли в “Човеш-
ката ера”! Нашата компания 
обяви нова реалност, къде-
то човешкият потенциал ще 
стане основна движеща сила 
на икономическия растеж 
и наличието на правилни-
те таланти ще се превърне 
в основна разграничителна 
характеристика за компани-
ите. Това е ера на големи 
трансформации, където ще се 
наблюдава преустрояване на 
бизнес моделите, преосмис-

▶

ляне на по-стойностни пред-
ложения (стоки и услуги) и 
преоткриване на социалните 
системи.

Как “Човешката ера” про-
меня бизнес средата?

- “Човешката ера” е нова 
реалност. Най-иновативните 
и модерни съвременни ком-
пании ще разберат това и ще 
останат на пазара, ще увели-
чат своята ефективност и ще 
станат още по-конкурент-
ни. Талантът и човешкият 
потенциал ще бъдат новата 
движеща сила на растежа - 
икономически,  политически 
и социален. Капитализмът 
се превръща в “талантизъм”. 
За държавите и за компани-
ите става все по-важно да 
имат подходящите таланти, 
отколкото капитал. “Човеш-
ката ера” ще промени всички, 
защото талантите стават все 
по-малко. “Човешката ера” би 
могла да доведе до социална 
промяна - увеличаване на 
пенсионната възраст, промяна 
в пенсионните схеми, по-го-
ляма мобилност, привличане 
на малцинства, отваряне на 
границите за имигранти.

елена Петкова

▶

Демографската криза ще има по-негативни последици 
за България от икономическата

СНиМкА еМилия кОСТАдиНОВА
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Новите технологии 
навлязоха и в 
образованието 
Висшето образование 
днес се променя по-бър-
зо от всякога, откакто 
концепцията за универси-
тети е била представена 
в средновековна Европа. 
Има много причини за 
тази промяна, но аз мисля, 
че има 3 съществени:

Първо, университетите 
станаха част от неизбеж-
ния процес на глобализа-
ция, някои дори отвориха 
филиали в различни части 
на света. Студентската 
мобилност се увеличи 
забележително през по-
следните години и непре-
къснато увеличаващ се 
брой студенти избират да 
учат в чужбина. Програми 
като “Еразъм” насърчават 
студентската мобилност 
и в някои случаи налагат 
на университетите да 
приемат единни стандарти 
и системи за оценяване. 
Една от целите на Болон-
ския процес в Европа е 
да осигури на студентите 
възможност да се обучават 
за един семестър или една 
година в друг университет. 
Когато преди 20 години 
беше създаден Американ-
ският университет в Бъл-
гария (АУБ), почти всички 
студенти бяха българи. 
Сега 70% от нашите сту-
денти са чуждестранни и в 
университета се обучават 
младежи от 40 държави. 
Тази промяна преобрази 
АУБ.

Второ, новите комуника-
ционни технологии уско-
риха процеса на глобализа-
ция и улесниха сътрудни-
чеството между различни 
държави. Преподаватели 
от България лесно могат 
да обменят идеи с учени от 
Калифорнийския универ-
ситет, които имат сходни 
изследователски интереси, 
а университетската адми-
нистрация в една част на 
света се запознава с нови 
тенденции и иновации, 
които се прилагат на други 
места, в реално време. В 
някои случаи телекомуни-
кационните технологии 

позволяват на преподавате-
ли да обучават студенти на 
различни места едновре-
менно. Един “клас” може 
да включва студенти от 
Европа, Америка и Азия. 
Дигиталните библиотечни 
фондове заменят харти-
ените издания и студенти-
те имат достъп до “море от 
ресурси” чрез лаптопите 
си. 

Последно, тъй като 
цената на образованието 
и потребността от висо-
кокачествено образование 
се увеличиха, студентите 
се превърнаха в много 
по-умни потребители на 
висшето образование. Те 
изискват от университе-
тите да получат ценни 
знания срещу парите, 
които дават за обучението 
си. Те разбират, че евти-
ното образование, точно 
както евтиното лечение, 
не е добра сделка. Когато 
“купуват” образование, 
студентите искат да имат 
възможност да сравнят 

както качеството на про-
дукта, така и цената, както 
биха направили за друг 
тип продукт и услуга. 

Очаквам след десет или 
двадесет години  специал-
ностите, които студентите 
изучават, да бъдат проме-
нени незначително. Сту-
дентите ще продължат да 
завършват специалности 
в сфери като политически 
науки или икономика, или 
пък математика. Вероятно 
ще се появят нови специ-
алности, които ще засягат 
теми, като новите техноло-
гии, развитие на комуни-
кациите, “зелена” енергия, 
но като цяло студентите 
ще изучават това, което и 
сега.

Но това не означава, че 
университетите няма да 
се променят. Те ще бъдат 
принудени да направят 
промени, които ще по-
вишат ефективността на 
образователния процес. 
Обществото ще търси 
млади хора, които мислят 
критично и креативно, 
които могат да разрешават 
проблеми и които могат 
да се адаптират към бързо 
променящия се свят. За 
да се подготвят успешни-
те лидери на бъдещето, 
ние трябва да ги научим 
на умения за критично 
мислене. Часовете трябва 
да бъдат интерактивни, а 
от студентите трябва да 
се изисква да реагират на 
поднесената информация 
- да я анализират, да я оп-
ровергаят, да я подкрепят, 
да я пригодят към дадени 
условия - не просто да я 
наизустят. 

Накратко, смятам, че 
академичните специал-
ности ще бъдат само леко 
видоизменени, но за смет-
ка на това през следващите 
десет години ще станем 
свидетели на революция в 
образователните методи, 
прилагани във висшето 
образование и в начина, по 
който студентите ще бъдат 
обучавани.  

Общество-
то ще тър-

си млади хора, 
които мислят 
критично и кре-
ативно, които 
могат да разре-
шават проблеми 
и които могат да 
се адаптират към 
бързо променя-
щия се свят

Позиция Д-р Дейвид Хюуайлър, президент на Американския 
университет в България 

Позиция Проф. д-р Боян Дуранкев, главен секретар на УНСС

Въпросът какво е обра-
зованието на бъдещето е 
със стратегическо значе-
ние. В успешно разви-
ващите се страни на обра-
зователната система не 
се гледа като на “харчеща 
парите на данъкоплатци-
те”, а като на “инвести-
раща в бъдещето”, което 
я поставя на най-високо 
ниво на обществена и 
лична полезност редом 
със здравеопазването.

Тенденциите в обра-
зователната система в 
момента са тя да е: (1) все 
по-малко индоктринира-
на, (2) все по-глобално 
и по-цивилизационно 
теоретична и (3) все по-
конкретна в практически 
план. За “производството 
на бъдещите успешни 
личности” университети-
те трябва да притежават 
съответната адекватна 
материална база (а не 
само сграда), отлично 
подготвени, комуникатив-
ни и развиващи се препо-
даватели (а не само хора 
с титли), много добро 
финансиране (а не насо-
чено или към орязване, 
или към лични печалби), 
както и желаещи да се 
обучават младежи (а не 
воюващи за дипломи). 
Две трети, ако не и пове-
че от висшите училища 
обаче участват в състеза-
нието с останалите с една 
мисъл - оцеляване, пък 
“след това ще мислим”. 
А и студентите им са 
доволни - получават 
дипломи. Но на практика 
те не се котират високо на 
трудовия пазар.

Естествено от камък 
не може да се направи 
цигулка. Затова е правил-
на идеята да се увеличава 
финансирането и да се 
подобрява управлението 

на първокласните универ-
ситети. И да се преоценя-
ват висшите училища със 
среден или слаб потенци-
ал и кандидати.

Навлизаме в свят, който 
ще продължава още 
кратко да се базира върху 
петролната икономика и 
силно диференцираното 
общество, управление 
от мистичната, “неви-
димата ръка на пазара” 
или от “дядо Боже”. 
Вече е ясно, че трябва 
да изградим нов, много 
по-хармоничен свят с 
устойчиво развиваща се 
не-петролна икономика 
и социално справедливо 
и компактно общество. 
Трябва да се измисли (по 
думите на Обама, Сарко-
зи и Меркел) държавата 
на бъдещето, градът на 
бъдещето, човекът на 
бъдещето.
Следователно ще са 
необходими нов тип 
архитекти, нов тип инже-

нери, нов тип лекари, нов 
тип преподаватели, нов 
тип икономисти, нов тип 
политици - умеещи да 
работят заедно и да реша-
ват морално проблемите 
на бъдещето. Ще има и 
съвсем нови професии 
- нанолекари, социални 
робототехници, флаш хи-
рурзи, градски фермери, 
космически архитекти, 
електронни бодигардо-
ве и какви ли още не. 
Професионалисти, но 
притежаващи универ-
сални знания, устойчив 
морал и висока социална 
отговорност.
Абсолютно погрешна е 
постановката, че образо-
ванието е само “ковачни-
ца на кадри за фирмите”, 
от които те после да се 
възползват. Да не сме 
1984 г. по Оруел? Първата 
задача на образованието 
е да подготвя личности, 
които да са готови за 
бъдещите предизвикател-
ства, а това не означава 
само “производство на 
винтчета за системата”.

Но за да имат фирмите 
отлично подготвени ка-
дри, те трябва да “влязат” 
в университетите - като 
членове на настоятелства-
та им, като консултанти 
на учебните планове и 
програми, като специали-
зирани лектори (поне за 
час-два) в аудиториите. 
Да “заживеят живота” на 
университетите. И тогава 
ще елиминират посредни-
ческите услуги за “кадри 
сега и веднага”. 

Впрочем, ако не знаят, 
бизнесмените чукат на 
отворени врати. Очакваме 
ги. Но ги и търсим, както 
практикуваме в УНСС. 
Имаме един и същи инте-
рес - подготвени лично-
сти за бъдещето.   

Университетите 
трябва да подготвят 
личности, не машини

За да имат 
фирмите 

отлично подгот-
вени кадри, те 
трябва да “вля-
зат” в универ-
ситетите - като 
членове на на-
стоятелствата 
им, като консул-
танти на учеб-
ните планове и 
програми, като 
специализирани 
лектори (поне за 
час-два) в ауди-
ториите

Снимка марина ангелова

▶Първокласните университети трябва да получават 
по-голямо финансиране
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Първите електромобили серийно 
производство тръгват по улиците 
на София
Фирми ще са първите собс-
твеници на електромобили 
серийно производство у 
нас. Това стана ясно вчера, 
когато в софийския КАТ 
беше регистрирана първата 
екокола, задвижвана с ток. 
Следващата седмица още 
две компании ще получат 
своите регистрирани ав-
томобили след технически 
преглед и ще започнат да 
ги движат по софийските 
улици. 

Кандидат-притежатели на 
екоколи са и някои общи-
ни. Според индустриален 
клъстър "Електромобили" 
в момента у нас има някол-
ко десетки електромобила, 
но те основно са собствена 
разработка.

Трудна задача имат про-
изводителите на автомоби-
ли и само три години да я 

изпълнят. По европейското 
законодателство от 2015 г. 
те ще бъдат за всеки грам 
въглероден диоксид, който 
колите им отделят над нор-
мата. Така глобата за всеки 
продаден автомобил може 
да струва на компаниите 
стотици евро. 

Значи ли това, че в следва-
щите години електромоби-
лите ще преобладават по ев-
ропейските пътища? Според 
Величка Дичева, маркетинг 
директор на "София Франс 
Ауто", отговорът е "да". Тя 
смята, че напредването на 
технологиите и поевтинява-
нето на батериите ще напра-
ви електромобилите много 
по-достъпни в близките го-
дини.

Първите шофьори, ре-
шили да пробват електро-
мобила в реални условия, 

ще могат да го карат само в 
градска среда. Инфраструк-
тура за големи извънградс-
ки пътувания у нас все още 
няма. 

Падна ми батерията!
Веднъж заредени, електро-
мобилите може да изминат 
150 км, а нормалният градс-
ки преход е не повече от 70-
80 км. 90% от пътуванията, 
които хората правят всеки 
ден, са под 60 км, твърдят 
от "София Франс Ауто", 
които внасят Peugeot iOn, 
модела на първия регист-
риран електромобил. 

16%
▶ще са електромобилите 
в ню Йорк до 2015 г. спо-
ред проучване на McKinsey

2
▶EUR струва изминава-
нето на 150 км с електро-
мобил

Вечер колата се прибира 
в гаража и литиево-йонната 
й батерия се зарежда в най-
обикновен контакт. Заряд-
ното е като на мобилен теле-
фон, само доста по-голямо. 
За една нощ автомобилът е 
напълно зареден и готов за 
нови 150 км из града. Бате-
рията на електромобила е 
най-скъпата част от него и 
е изчислена за минимум 8 
години употреба.

Пълното зареждане на 
батерията се извършва за 6 
часа в стандартен контакт, а 
бързото презареждане - до 
50% за 15 мин и до 80% за 
30 мин - става чрез специ-
ално зарядно устройство. 

Има варианти и за час-
тично зареждане, но за него 
е необходима зарядна стан-
ция, каквито в България 
все още няма. "Обсъжда 
се проект за изготвяне на 
такава станция в София", 
заяви Дичева. 
Финансови стимули
В България няма префе-
ренции за шофьорите на 
електрическите коли. "В 

момента се готвят такива 
проекти. Кметът на София 
госпожа Йорданка Фандъ-
кова обяви, че ще се опита 
да въведе безплатно пар-
киране за електроавтомо-
билите", заяви Дичева. Тя 
напомни, че в някои евро-
пейски страни има данъчни 
преференции и държавна 
помощ при закупуване на 
електрически автомобил. 

През есента Столичната 
община дори обмисляше 
пилотен проект за въвежда-
не на електроколи в градс-
кия транспорт. 

тихо и безвредно
Единственият звук, който 
електромобилът издава, 
е този от търкалянето на 
гумите. Така той спомага 
за намаляване на шумовия 
фон в града. Безшумността 
на колите обаче е нож с две 
остриета - пешеходците от 
деца са свикнали да се ори-
ентират за приближаващите 
отзад коли по шума, а една 
тиха кола, движеща се с 30 
км/ч, може да остане неза-

белязана. Някои компании 
обмислят въвеждането на 
определен звук или мело-
дия, с които да се свързва 
приближаващото превозно 
средство.

Вредните емисии на 
електромобила са нулеви 
и въпреки че изгарянето на 
въглища за електрически 
ток отделя много въглеро-
ден двуокис във въздуха, 
преминаването към елек-
тромобили в дългосрочен 
план почти със сигурност 
ще доведе до намаляване 
на емисиите на въглероден 
диоксид. Причината е, че 
електрическата кола има 
по-ефективен двигател от 
обикновената и може да 
измине три пъти по-голя-
мо разстояние със същото 
количество енергия.

теодора Мусева

▶ любка Маринова, говорител на Кат, 
представя първия регистриран
 електромобил у нас

▶ При извънградски преходи е възможно батерията на електромобила да се зареди 
частично в "зарядна станция", но такава у нас още ням

▶ В момента у нас има няколко десетки електромобила, но те основно са собствена 
разработка, твърдят от индустриален клъстър "електромобили", който обединя-
ва различни компании

Електростарт

Снимки емилия коСтадинова


	01
	02
	03
	04
	05
	06
	07
	08
	09
	10
	11
	12
	13
	14
	15
	16
	17
	18
	19
	20
	21
	22
	23
	24

